
Nummering Vraagnr.fractie Fractie Hoofdstuk/paragraaf blz. Technische vraag Antwoord
1 1 HvH 1.1. Algemene 

beschouwingen, 
Aantrekkjelijke 

woningmarkt en 
binnenstedelijk 

bouwen

7 Zijn er van de 219 woningen die in 2019 zijn gebouwd ook woningen voor jongeren en 
ouderen bestemd ? Zo ja, kunt u dan aangeven hoeveel dan voor jongeren en ouderen 
zijn bestemd ? Wat is het precieze uitreindelijke  percentage sociale huurwoningen van 
het totaal aantal opgeleverde woningen in 2019 ?

In principe hebben zowel jongeren als ook ouderen een vrije keuze als het gaat om 
waar en hoe ze willen wonen. Sociale huurwoningen (99 toegevoegd in 2019, 45% 
van de totale opleveringen) verdelen we echter via de regels van de 
huisvestingsverordening. Veel jongeren hebben (nog) een smalle beurs en zijn 
daarom aangewezen op vooral de goedkoopste woningen. Jaarlijks worden tot 350 
woningen speciaal voor jongeren verloot, waaronder in de nieuwbouw ook altijd 
enkele tientallen studio's en 2-kamerappartementen. Voor senioren geldt dat in de 
sociale huursector toegankelijke en/of zorggeschikte woningen met voorrang kunnen 
worden toegewezen aan senioren. Meer dan de helft van alle jaarlijks gerealiseerde 
nieuwbouwwoningen is in principe geschikt voor senioren. De opgeleverde sociale 
huurwoningen in 2019 komen allemaal uit het project Lucent van de Alliantie. Hierin 
is bij de eerste toewijzing vooral ingezet op doorstroming in de wijk: ouderen die 
doorstromen vanuit een (voornamelijk grotere) sociale huurwoning krijgen voorrang. 
Hierbij sluit de toewijzing goed aan bij het project Senioren Wooncoach. Deze 
sociale huurwoningen zijn dus niet specifiek toegewezen voor jongeren.

2 2 HvH 1.1. Algemene 
beschouwqingen, 

Werk voor ieder die 
dat kan

8 Krijgen degenen die in 2019 parttime aan het werk zijn geholpen (69 volgens het 
gestelde), aanvullend een uitkering ? En zo niet, kunnen  deze mensen zich dan met 
dat parttime inkomen redden ?

Ja, alle bijstandsgerechtigden die parttime werken krijgen hebben recht op een 
aanvulling op hun inkomsten tot het relevante bijstandsniveau. Het betreft overigens 
het equivalent van 69 volledige bijstandsuitkeringen, op basis van ruim 300 inwoners 
die parttime inkomsten hebben.

3 3 HvH 1.2. Financiële 
beschouwingen, 
Houdbaarheid 

gemeentefinanciën

14 Zowel bij de Gezamelijke commissies als bij de Raadsvergadering voor de Begroting 
van 2020 is gevraagd en door de wethouder toegezegd dat een VNG Financiële 
Houdbaarheidstest zou worden gedaan over de middellange termijn. Hoe staat het met 
deze test en wanneer wordt de Raad over de resultaten daarvan geïnformeerd ?

De test is conform toezegging uitgevoerd in het 1e kwartaal 2020. De uitkomsten 
van deze test zijn op 12 mei jl. via een aparte bvs gepresenteerd. De presentatie 
wordt aan de bvs in iBabs toegevoegd. Het college is van mening de raad op deze 
wijze voldoende geïnformeerd te hebben. Het college acht het daarnaast wenselijk 
dat de gemeenteraad een integraal beeld krijgt van de consequenties van 
beslissingen voor de houdbaarheid van de begroting. De uitkomsten van deze test 
kan de gemeenteraad ondersteunen bij het maken van afwegingen. Richting de 
begroting is het college voornemens meerdere scenario’s te laten doorrekenen en 
van mening dat de uitkomsten bruikbare informatie kan opleveren en zodoende kan 
bijdragen aan zinvolle discussie.

4 4 HvH Programma 1: Wonen 
en leven, Mooie stad, 

Activiteiten

21 Er staat: 'In 2019 stellen we een Omgevingsvisie 1.0 op…'. Nu het opstellen van een 
Omgevingsvisie is uitgesteld, zou er geen groen vinkje achter deze activiteit moetem 
staan, maar een rood kruisje. Is deze observatie juist ? Zo neen, waarom niet ?

Nee, het besluit van 9 april 2020 om als gevolg van de coronacrisis het proces van 
de Omgevingsvisie tijdelijk stil te leggen, verandert niks aan de bereikte resultaten in 
2019. Ook is gewoon uitvoering gegeven aan de eerste ronde van participatie met 
de samenleving. Het motief voor het tijdelijk stilleggen is  dat het op dit moment 
(voorjaar 2020) niet mogelijk is om met de stad verder in gesprek te gaan (tweede 
ronde van participatie te organiseren). 

5 5 HvH Programma 1: Wonen 
en leven, Levendige 

stad, ambitie met 
activiteiten

26 Gesteld wordt dat voor het aanstellen van een sportparkmanager op dit moment geen 
draagvlak is. Wordt deze activiteit in een later jaar nogmaals onderzocht ? Zo ja, in 
welk jaar dan ?

Op dit moment achten wij een onderzoek naar de invoer van een sportparkmanager 
alleen mogelijk op sportpark Anna’s Hoeve. Gelet op de huidige periode van Covid 
19 verwachten wij in 2020 geen resultaten, mogelijk dat er in 2021 nieuwe kansen 
zijn.

6 6 HvH Programma 1.: Wonen 
en leven, Bereikbare 

stad, Prestatie-
indicatoren

33 Gesteld wordt een realisatie in 2019 van 17 % aan achterstallig onderhoud wegen. Kan 
dit gelezen worden als dat men voor loopt op de planning van de aanpak van 
achterstallig  onderhoud aan wegen ?

Dat kan niet zo gelezen worden. De realisatie in 2019 houdt in dat op de wegen 
sprake is van gemiddeld 17% achterstallig onderhoud.

7 7 HvH Programma 1.: Wonen 
en leven, Bereikbare 

stad, Activiteiten

34,35 Gesteld wordt bij de 11e bullit op deze pagnia, dat de verfbetering van de 
toegankelijkheid van bushalte voor minder validen niet heeft plaatsgevonden in 2019. 
In de toelichting staat dat de gemeente met de provincie in overleg is over de 
financiering en de uitvoering. Hoe staat het nu op dit met moment met het genoemde 
overleg ? Wat zijn daarvan NU de resultaten ?

Momenteel wordt de selectie van de bushaltes ambtelijk voorbereid. We gaan verder 
met de voorbereiding voor uitvoering van de helft van eerder beoogde bushaltes. Wij 
zullen u hierover verder informeren door middel van een raadsinformatiebrief. 
Kanttekeningen die nu nog open staan zijn:
- Een extra bevestiging van de provincie Noord-Holland naast de eerder verstuurde 
bevestiging met bijgevoegd een nieuwe officiële beschikking met daarin de 
aangepaste haltes.
- Check uitvoeren bij Connexxion of de aan te passen haltes in lijn liggen met de 
nieuwe concessie.
In de tussentijd worden de bushaltes verder voorbereid op uitvoering.
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8 8 HvH Programma 2.:Zorg, 
Verbindende stad, 2. 

Volksgezondheid, 
Activiteiten

50 Gesteld wordt dat bij het stimuleren van sport en beweging onder andere 
samengewerkt wordt met buurtsportcoaches. In welke wijken zijn deze 
buurtsportcoaches op dit moment (nog) actief ? In welke wijken zouden deze 
buurtsportcoaches nog meer actief moeten zijn ? Waarom is dat in dat dan nog niet zo 
?

De buurtsportcoaches zijn in alle wijken actief. Gelet op het feit dat Hilverzorg heeft 
besloten om per 1 januari 2020 geen partner meer te willen zijn in het kader van de 
buurtsportcoaches worden nu 2 buurtsportcoaches voornamelijk in de wijken Noord-
Oost en Oost via Sportservice ingezet. 

9 9 HvH Programma 2.:Zorg, 
Kansrijke stad, 

Activiteiten, bullit 20

53 Zijn er op dit moment ervaringen (positief en/of negatief) m.b.t. het motiveren van 
inwoners om een taaltraject te starten ? Zo ja, kan de Raad hierover dan worden 
geïnformeerd.?

De meeste inwoners die vorig jaar 2019 een traject hebben gevolgd hebben zich in 
2019 ook aangemeld voor een vervolgtraject. Deze vervolgtrajecten zijn begin 2020 
van start gegaan. De motivatie van de meeste inwoners die in aanmerking komen 
voor taaltrajecten is bijzonder hoog te noemen. Nu de wachtlijsten 2019 zijn 
weggewerkt, wordt bekeken hoeveel nieuwe trajecten er in 2020 nog kunnen starten. 

10 10 HvH Programma 2.: Zorg, 
Kansrijke stad, 

Activiteiten, bullit 3 op 
deze pagina

54 Wordt bij het onderzoeken op welke manier kinderen zelfstandig kunnen reizen ook 
gekeken naar kinderen die op speciaal basisonderwijs zitten ?

Nee. In de beleidsregels is opgenomen dat pas bij de overgang van basis naar 
voortgezet onderwijs gekeken wordt naar het ontwikkelperspectief van deze 
leerlingen en daarbij ook naar de mogelijkheid van eventueel (meer) zelfstandig 
reizen.

11 11 HvH Programma2.: Zorg, 
Ondersteunende stad, 

Financiële analyse

59 De stijging van 660.000,-- euro in 2018 naar 990.000,-- euro in 2019 met name door 
de verstrekking van scootmobielen is meer dan begroot. Hoe is de vehoogde aanvraag 
van scootmobielen te verklaren ? Zitten daar ook aanvragen tussen, waarbij een oude 
scootmobioel door een nieuw exemplaat moest worden vervangen ? Zo ja, hoe is dan 
de vehouding in het totale bedrag van 990.000,-- euro tussen 'de eerste aanschaffing' 
en 'vervanging van verouderde mobielen'?

Een mogelijke verklaring voor de stijging in het aantal verstrekte scootmobielen is de 
invoering van het abonnementstarief in 2019. Een andere verklaring is dat in 2019 
een externe projectgroep achterstand in meldingen heeft afgehandeld. Hierdoor zijn 
in korte tijd méér toekenningen afgegeven in 2019. We hebben geen zicht op 
vervangingsmeldingen. Elke melding wordt opgeboekt als een Wmo melding. Bij het 
verstrekken van een scootmobiel (zowel bij een eerste verzoek als bij een 
vervanging) is het de afspraak dat éérst een depotvoorziening verstrekt wordt, 
wanneer deze beschikbaar en passend is. Pas wanneer deze niet beschikbaar of 
passend is, wordt een nieuwe voorziening uitgegeven door de leverancier. 

12 12 HvH Programma 3.: 
Werken, Sociale stad, 

Toelichting op 
activiteiten

78 In 'Focus op werk' is de doelstelling opgenomen om 25 % meer uitstroom uit de 
bijstand te realiseren.  Is er al zicht op of deze doelstelling nadelig wordt beïnvloed 
vanwege de Corona-crisis en dito maatregelen ? Wordt er met de effecten van de 
Coronamaatregelen rekening gehouden met de uitvoering van 'Focus op werk'?  Is er 
al enig zich op hoeveel mensen a.g.v. de Corona-crisis in een bijstandsuitkering zullen 
geralen ? Zo neen, is er dan een voorlopige inschatting te maken ?

Dit is geen technische vraag in relatie tot de jaarrekening 2019.

13 13 HvH Programma 4.: 
Bestuur, Effectief en 
efficiënt bestuurde 

stad, 

87, 88 Het percentage bewoners dat zich vertegenwoordigd voelt door de gemeenteraad is in 
2019 12 %. Ofschoon de betreffende onderzoeksvraag kennelijk nu voor het eerst in 
de Monitor is opgenomen, kan de vraag rijzen of de betreffende vraag, niet ook beter 
kan worden vervolgd met de open vraag: Waarom niet/wel ? Een kwalittatieve 
onderzoeksvraag ligt dan meer in de rede. Bent u het daarmee eens ?

Het is inderdaad technisch mogelijk om deze aanvullende kwalitatieve vraag in de 
Monitor 2020 en de daaropvolgende jaren in te voegen. Daarbij wel 3 
kanttekeningen: De omvang van de Monitor enquête is eigenlijk al te groot op dit 
moment en dit heeft helaas al enige negatieve gevolgen voor de totale respons. Als 
deze aanvullende vraag toegevoegd moet worden, moet een andere vraag op een 
andere belangrijk thema geschrapt worden. Deze aanvullende vraag vergt ook extra 
invultijd en denkwerk bij inwoners. Dat zijn lastige overwegingen. Ten tweede vergt 
een open vraag veel tijd om te analyseren. Het gaat dan om grote hoeveelheden 
antwoorden en interpretatie weegt dan ook mee. Dat is bij kwantitatieve antwoorden 
eenduidiger. Tenslotte geeft dit cijfer wel al veel inzichten en aanknopingspunten. Uit 
de resultaten komt naar voren dat 60% van de inwoners geen mening heeft hierover. 
Dit is de enige vraag in de gehele enquête die zo'n hoog percentage weet niet/geen 
mening kent. Veel inwoners kunnen vermoedelijk weinig met deze vraag en hebben 
er geen 'feeling' mee. De lokale politiek staat vermoedelijk ver af van hun dagelijkse 
belevingswereld. Dan geeft ook nog eens 27% aan zich niet vertegenwoordigd te 
voelen door de raad. En slechts krap 12% wel. Een overgrote meerderheid heeft er 
dus weinig mee en/of voelt zich niet of onvoldoende vertegenwoordigd. Deze cijfers 
zijn veelzeggend. Vervolgens kunnen er acties worden ingezet en wordt dit kengetal 
ieder jaar gemonitord.

20-5-2020 2



Nummering Vraagnr.fractie Fractie Hoofdstuk/paragraaf blz. Technische vraag Antwoord

Technische vragen van de raad bij de jaarstukken 2019

14 14 HvH Programma 4.: 
Bestuur, Effectief en 
efficiënt bestuurde 

stad, 

87 Hoe komt het dat de realisatie van de externe inhuur, etc.(op regel 004 in de tabel) 
Prestatie-indicatoren, 19 % is, terwijl de streefwaarde 4,7% is ? Kunt u daarover een 
nkorte toelichting geven ?

Het in de tabel aangegeven percentage van 19 % is niet gelijk aan de wettelijk 
verplichte 'prestatie indicator'  van 4,7 % genoemd in het programma 4, thema 
Effectief en efficiënt bestuurde stad, dit percentage is afgeleid van het 
formatiebudget volgens de laatst gewijzigde begroting. In de begroting wordt maar 
een minimaal budget aan inhuur begroot. Het inhuurpercentage van 19% 
verantwoord in de jaarstukken is gebaseerd op het percentage van het totaal van de 
werkelijke gemaakte salariskosten en inhuurkosten. Omdat bij vacatures kan worden 
ingehuurd is in werkelijkheid de inhuurkosten hoger dan begroot. Echter de 
werkelijke inhuur wordt dan gedekt uit de begrote loonkosten.

15 15 HvH Programma 5.: 
Financiën en 

grondexploitaties, 
Financieel gezonde 

stad, Financiële 
analyse

94 Gesteld wordt dat een inhaalslag is gedaan op het incasseren van openstaande 
belastingsaanslagen (dubieuze debiteuren). De additionele last is 680.000,-- euro. 
Over welke jaren is precies de inhaalslag gedaan ? Zijn 'we nu bij' tot en met 31 
december 2019 ?

De inhaalslag had voornamelijk betrekking op de jaren 2015 t/m 2018. De vraag of 
we bij zijn is iets moeilijker te beantwoorden. We zijn bij in de zin dat we voor alle 
jaren de invordering weer hebben opgestart. De aanslagen voor 2019 zitten in het 
reguliere invorderingsproces wat ook in 2020 door loopt. Voor de aanslagen 
opgelegd in 2018 en oudere jaren geldt dat deze voor het grootste deel in de laatste 
invorderingsstap zitten namelijk dat ze in handen zijn gegeven van de externe 
deurwaarder. Voor natuurlijke personen is het deurwaarderskantoor al druk bezig 
vanaf oktober 2019, de bedrijven liggen iets gecompliceerder en deze zouden vanaf 
maart opgepakt worden maar liggen nu i.v.m. de covid-19 crisis stil. Dit betekent dus 
niet dat we alles tot en met 31 december 2019 al hebben geïnd of al oninbaar 
kunnen verklaren, dit is een continu proces wat in sommige gevallen wel jaren kan 
doorlopen. We hebben als afdeling belastingen 5 jaar de tijd om een aanslag te 
incasseren. 

16 16 HvH Programma5.: 
Financiën en 

grondexploitaties, 
Grondexploitatie van 
vastgoed, Toelichting 

op activiteiten

98 In de laatste alinea op deze pagina staat vermeld dat Hilversum vanuit de MRA nu 
ondersteuning kan krijgen (als het Sleutelproject doorgaat dan), in de vorm van 
capaciteit, kennis en kunde, regelgeving, bereikbaarheid en financiële middelen. Op 
welke wijze worden de aangegeven ondersteuningsmiddelen van de MRA zeker 
gesteld ? Gebeurt dat in een overeenkomst ? Is dat een open-einde-regeling ? Wordt 
de financiële ondersteuning van de MRA in hetzelfde jaar voldaan als het jaar dat de 
kosten gemaakt zijn ? Zijn er voorbeelden van dergelijke overeenkomsten met de MRA 
?

Hilversum kan ondersteuning vanuit de MRA op verschillende manieren inroepen. 
Een van de vormen is het inroepen van een gebiedsteam. De MRA neemt daarvoor 
dan de helft van de kosten voor haar rekening. Voor het inroepen wordt een 
overeenkomst gesloten (duur, inzet, kosten), waarbij in beginsel zal gelden dat 
kosten genomen moeten worden in het jaar dat ze zich voordoen. Een aantal 
gemeenten in de MRA maakt - meestal in het kader van versnelling van woningbouw 
- van deze gestandaardiseerde werkwijze gebruik op basis van een 
modelovereenkomst. Het aangaan van zulke overeenkomsten is de bevoegdheid 
van het college. Het is dus aan Hilversum om aan te geven op welk moment welke 
ondersteuning wordt ingeroepen. Deze vraag wordt opportuun op het moment 
waarop we ons concreet voorbereiden op de volgende fase van het stationsgebied. 
Voor het bemensen van die opgave zullen we bezien of inzet van bijvoorbeeld een 
gebiedsteam verstandig is. De vraag kan ook opportuun worden als de 
gemeenteraad besluit over andere majeure gebiedsontwikkelingen. 

17 17 HvH 3. De Paragrafen, 3.2 
Weerstandsvermogen 
en risicobeheersing, 

3.2.2 Kengetallen

113, 114 Is de conclusie juist dat de structurele lasten niet worden gedekt uit de structurele 
baten, maar iook uit incidentele baten  ? Is daarmee de beoordeling 'meest risicovol' 
op de structurele exploitatieruimte juist ?

Het kengetal structurele exploitatie is een wettelijk kengetal met een voorgeschreven 
berekening. Voor de beoordeling hiervan gebruiken wij de van de Provincie Noord-
Holland ontvangen handreiking om de kengetallen te kwalificeren aan de hand van 
signaleringswaarden die afkomstig zijn van de stresstest voor 100.000+ gemeenten 
(blz. 112). Het gevaar is, dat als incidentele inkomsten wegvallen, er een gat in de 
begroting en jaarrekening ontstaat. Bij een negatief risico beoordeelt de provincie dit 
als een mogelijk risico en beoordeelt dit daarom als meest ongunstig. Nu we echter 
een negatief rekeningresultaat hebben, betekent dit ook een deel van de lasten niet 
door de baten wordt gedekt.

18 18 HvH 3. De Paragrafen, 3.2 
Weerstandsvermogen 
en risicobeheersing, 

Weerstandsvermogen

128 In de derde alinea staat vermeld dat de 'Overige risico's' niet gekwantificeerd zijn, 
Welke zijn de overige risico's ? Waardoor is het weerstandsvermogen enigsoins 
geflatteerd ?

In het overzicht van de risico's is een aantal risico's met P.M. aangegeven als de 
omvang of kans van het risico niet goed is in te schatten. Dit is het geval bij Crailo en 
Uitbraak corona-virus. Als deze risico's daadwerkelijk zullen optreden of 
gekwantificeerd kunnen worden, zal dit een effect hebben op het 
weerstandsvermogen.

19 19 HvH 3. De Paragrafen, 3.3 
Onderhoud 

kapitaalgoederen , 
3.2.2 Wegen 

131 In de laatste alinea staat dat de Hyacintenlaan als vervolgfase uit 2018 in dit jaar, 2019 
dus, is vernieuwd. Is dit zeker en weten juist ?,

Dit is niet juist. In februari 2020 is opdracht gegeven voor de uitvoering van de 
werkzaamheden aan de Hyacintenlaan. We zullen dit aanpassen in de jaarstukken.
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20 20 HvH 3. De Paragrafen, 3.5 
Bedrijfsvoering, 3.5.12 

Kosten raad en 
raadsondersetuning

162 In de toelichting staat vermeld dat de hogere lasten zijn te verklaren door onderzoeken 
en trainingen die bij de opstelling van de begroting niet bekend waren. Kan in 
hoofdlijnen worden aangegvevn om welke onderzoeken en trainingen  het gaat ?

Het ging hierbij om het in 2019 uitgevoerde integriteitsonderzoek naar één van de 
wethouders en om een bijeenkomst voor raad en college georganiseerd door de 
werkgroep vergaderen, alsmede de opstart van de bijeenkomsten voor de raad en 
college in het kader van het cultuurtraject. 

21 21 HvH 3. De Paragrafen, 3.6. 
Verbonden partijen, 

3.6.3 
Beleidsvoornemens 
omtrent verbonden 

partijen

164 Gesteld wordt dat een 'vervolg om te starten met de voorbereidng van een gesprek 
over de positionering van de raad ten opzichte van de verbonden partijen, na het 
zomnerreces van 2019 een vervolg zou krijgen, maar dat dit niet meer is gebeurd., 
Kunt u aangeven waarom dat zo is ? En zo ja, wie had(den) daartoe het inititatief 
moet(en) nemen ?

In het presidium is afgesproken dat er in eerste instantie gewacht zou worden op de 
afronding van het traject met de werkgroep vergaderen. Later is afgesproken dat de 
regio-ambassadeurs samen met een of meer andere raadsleden hiermee aan de 
slag zouden gaan. Er is echter vanuit het presidium verder nog geen vervolg aan 
gegeven. Het college heeft op 7 mei 2020 in een collegebrief aan de raad 
aangegeven een nieuwe planning aan te gaan houden. Hierbij is voorzien in een 
beeldvormende sessie in september en het aanbieden van een visie aan de raad in 
oktober 2020, ter besluitvorming in december 2020. 

22 22 HvH 3. De Paragrafen, 3.6. 
Verbonden partijen, 

3.6.3 
Beleidsvoornemens 
omtrent verbonden 

partijen

166 In de Gemeenschappelijke regeling Regio Gooi- en Vechtsreek staat bij de paragraaf 
'Risico's'in de blauwe tabel dat naast het uittreden van Weesp, diverse risico's van de 
GAD als grootste risico's worden bestempeld. Welke risico's bij de GAD zijn dat dan ?

De risico's voor de GAD staan beschreven in de begroting van Regio Gooi en 
Vechtstreek vanaf blz. 45 t/m 49 (zie blz. 48,49 voor de GAD). In de jaarstukken 
2019 van de Regio worden de risico's geactualiseerd. Het betreft de risico's rondom 
de nieuwe inzamelstructuur en het niet halen van de ambities, de vergoedingen 
vanuit het afvalfonds, omdat deze zijn gekoppeld aan de hoeveelheden grondstoffen. 
En de ontwikkelingen op de opbrengsten van grondstoffen. Deze fluctueren namelijk.

23 23 HvH 3. De Paragrafen, 3.6. 
Verbonden partijen, 

3.6.3 
Beleidsvoornemens 
omtrent verbonden 

partijen

187 Het eigen vermogen van de Uitvaartstichting Hilversum is ruim 5  ton euro negatief. Is 
de gemeente Hilversum gehouden aan het verstreken van het eigen vermogen van de 
uitvaartstichting ? Zo ja, in welke mate dan en wanneer ?

In een hypothetisch geval kan het zo zijn dat de gemeente de liquiditeit en / of het 
vermogen van de USH zal moeten versterken. De liquiditeit van de USH is echter 
dermate gezond, dat hier momenteel geen sprake van is.

24 24 HvH 3. De Paragrafen, 3.6. 
Verbonden partijen, 

3.7. Grondbeleid, 3.7.3 
Uitvoering grondbeleid

190 De verkopen uit niet-strategisch bezit bedroegen in 2019 23.741,-- euro. Om welk niet-
strategisch bezit ging dat precies ?

De specificatie luidt als volgt: Grondruil Brinkweg/Kolenstraat/Weversweg € 4.746; 
Verkoop snippergroen Krekelmeent € 3.714; Verkoop snippergroen Schapenstraat € 
12.595; Verkoop grond ten behoeve abri nabij station Sportpark € 2.686.

25 25 HvH 4. Het overzicht van 
baten en lasten, 4.2.1 

Toelichting op de 
verschillen, 4.2.1 

Financieel resultaat op 
hoofdlijnen

195 In de tabel staat een overhevelingsvoorstel Jaarstukken 2018 van 3.452.000,-- euro 
opgenomen. Echter in de RIBnr 2019-20 van maart 2019 swtaat een totaal van 
3.564.000,-- euro vermeld. Wat is het juiste bedrag ? Verklaar het verschil.

Het verschil van € 112.000 wordt veroorzaakt doordat tijdens de raadsvergadering 
over de jaarstukken 2018 het Dudokmonument is geschrapt uit de lijst met 
overhevelingen (Amendement A19/80).

26 26 HvH 4. Het overzicht van 
baten en lasten, 4.3 

Overzicht van 
incidentele lasten en 

baten

206 Bij pt. 21op deze pagina staat vermeld dat voor 75.000,--  euro is uitgegeven aan 
vervanging kastanjebomen. Echter in het overhevelingsvoorstel in RIB nr 2019-20 van 
21 maart 2019 staat een bedrag van 78.000,-- euro voor dezelfde activiteit 
opgenomen. Wat is het juiste bedrag ? Verklaar dir verschil.

Bij de jaarstukken 2018 heeft de Raad goedgekeurd dat er € 78.000 zou worden 
overgeheveld van 2018 naar 2019. In werkelijkheid is er iets minder uitgegeven 
(afgerond € 75.000).

27 27 HvH 5. De uiteenzetting van 
de financiële positie, 

5.4 Staat van reserves, 
pt 8. Herplantfonds

261 Bij referentie 2 als toelichting bij het Herplantfonds staat vermeld dat in 2019 een 
bijdrage van 56.000,-- euro is ontvangen. Van wie is die bijdrage ontvangen ? En, in 
het kader van wat, is die bijdragen ontvangen ?

In het velbeleid Hilversum 2013-2030 heeft het college van B&W herplant als een 
van de prioriteiten van het groenbeleid benoemd. Het uitgangspunt is dat voor elke 
te vellen boom een boom wordt herplant. De aanvrager van de 
omgevingsvergunning heeft de keuze tussen het daadwerkelijk herplanten van een 
boom of het storten van een bedrag ter grootte van de herplantwaarde van de te 
vellen boom in het herplantfonds. Veel bewoners kunnen zelf niet herplanten en 
kiezen ervoor om de bijdrage over te maken naar de gemeente Hilversum. In 2019 is 
hiervoor een bedrag van € 56.000 binnen gekomen. Het grootste deel (€ 45.000) is 
gestort door de PNH in het kader van de kap ten behoeve van het HOV in ’t Gooi 
project.
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28 1 D66 1.1 algemene 
beschouwingen

7 u schrijft: "alle wijken hebben hun prioriteiten bepaald in 2019". Waar vinden wij het 
overzicht van deze bepaalde prioriteiten? 

De prioriteiten van de wijken van 2019 zijn in verschillende vormen bepaald en 
vastgelegd. De beleidsmatige prioriteiten en speerpunten staan in de 
uitvoeringsnotitie Buurten 3.0 en de prioriteiten en thema’s van de wijken die samen 
met bewoners, wijkteams en partners zijn bepaald, zijn te vinden in de verschillende 
wijkanalyses en wijkagenda’s. Niet alle wijken hebben een wijkagenda. In die 
gevallen zijn de prioriteiten van de wijk bepaald in de wijkteams en overleggen met 
bewoners(platforms).  

29 2 D66 1.1 Algemene 
Beschouwingen

7 "Specifiek hebben we voor de wijk 1221 een gebiedsagenda vastgesteld die inmiddels 
ook wordt uitgevoerd in goed overleg met de wijk." Gelet op krantenpublicaties rond de 
Hunkemöller locatie bestaat een mismatch tussen hoe de gemeente en de bewoners 
dit beleven. Maar afgezien daarvan hoe kunt u zonder onderliggend raadsbesluit 
stellen dat u werkt aan de uitvoering van de gebiedsagenda 1221? Maakt u bij het 
aangaan van intentieovereenkomsten in 1221 duidelijk dat de raad nog een besluit 
moet nemen? Kunt u de intentieovereenkomsten delen, evt. via het geheime kastje?

De Gebiedsagenda 1221 is vastgesteld door B&W en voorzien van een positief 
advies van de Cie. RO & Wonen. De agenda geeft de kaders waarbinnen 
ontwikkelende partijen hun plannen kunnen uitwerken. In de intentieovereenkomsten 
(IO) wordt afgesproken dat ontwikkelende partij en gemeente de haalbaarheid van 
het initiatief verder gaan onderzoeken. In de IO’s is de zelfstandige bevoegdheid van 
de gemeenteraad inzake het al dan niet vaststellen van het op te stellen 
bestemmingsplan expliciet opgenomen. Zie voor het format van een IO 
https://1221.hilversum.nl/ontwikkellocaties/proces+van+voorstel+naar+realisatie/defa
ult.aspx

30 3 D66 7 Lopende het traject hebben we geleerd dat iedere buurt een specifieke aanpak nodig 
heeft, daarom gaan we steeds meer inzetten op maatwerk per buurt." D66 is verbaasd 
over dit leeraspect. Naar onze mening gaat het vigerend beleid hier juist vanuit. Van 
een specifieke aanpak per buurt (agenda van de burt is leidend, verschillende fase van 
ontwikkeling, aansluiten bij waar de energie is, bestaande middelen meer sturen vanuit 
inwoners). Wat is hier niet goed gegaan in de aansturing van de organisatie, in de 
vertaling van het door de Raad vastgestelde beleid dat het leidende aspect in de 
aanpak alsnog 'geleerd' moest worden? 

In de kadernotitie “buurtgericht werken: leve de buurt! (2017)” zijn kaders gesteld 
voor het wijkgericht werken. Na 2 jaar werken met deze kaders hebben we ons 
beseft dat wijkgericht werken, naast het mogelijk maken en faciliteren van 
buurtinitiatieven door en voor inwoners van Hilversum, een voortdurend leertraject 
voor de gemeentelijke organisatie en haar medewerkers. We hebben geleerd dat de 
nadruk te veel lag op de rol van de “effectieve” overheid en dat we te veel vooraf 
wilden bepalen op basis van eigen uitgangspunten. U bent hierover geïnformeerd 
middels raadsinformatiebrief 2019-44 en de jaarrapportage 2018 programma 
Buurten. In de uitvoeringsnotitie Buurten 3.0 beschrijven we het 
doorontwikkelingsproces wat we hebben ingezet zowel in de wijken, als in de 
organisatie. En daarvan ‘leren’ we in de breedste zin van het woord. We leren hoe 
we in iedere wijk zo effectief mogelijk maatwerk kunnen leveren en we hebben de 
doorontwikkeling ingezet van de transformatie van de rol van de buurtcoördinatoren 
naar een regierol in de wijken, waar wij ons richten op de verbinding en afstemming 
tussen de thema’s sociaal, fysiek en veilig. En daarnaast is de samenleving altijd in 
beweging. Prioriteiten, wensen en behoeften uit een wijk, buurt of straat verschuiven. 
Een dynamisch proces, wat een organisatieopgave is die continue in ontwikkeling is. 

31 4 D66 8 "Ook de kosten voor WMO stijgen in 2019 sterk doordat mensen steeds ouder worden 
en door de invoering van het abonnementstarief." De stijging van de 
levensverwachting is in 2019 NIET sterk (maar in Nl. een jarenlange, licht oplopende 
trend). a. Heeft u in het kader van betrouwbaar en prudent begroten rekening 
gehouden met de  stijging van de leeftijden? b.Voor welk deel niet, gezien uw motivatie 
van de kosten stijging? c. Voor welk deel is van de kostenstijging is de invoering van 
het abonnementstarief verantwoordelijk? Wat is het netto effect op de rekening na 
verwerking van de rijkscompensatie op dit punt?

Met de stijging van leeftijden is bij het begroten niet expliciet rekening gehouden. Dit 
betekent tevens dat een antwoord op vraag b. niet mogelijk is. Het is niet bekend 
voor welke deel de invoering van het abonnementstarief bijdraagt aan de stijging van 
de uitgaven. Er is geen zicht op welke factor welk effect heeft op de uitgavenstijging 
(vraag c.). Voor de lagere eigen bijdrage (abonnementstarief)  zijn gemeenten 
eenmalig gecompenseerd via de algemene uitkering. Voor de stijging van de 
uitgaven Wmo is er geen compensatie van het Rijk.

32 5 D66 8 De cijfers omtrent werk zijn interessant maar blijven weinig zicht geven op de 
geleverde prestaties. a.. Met welk aantal (voltijds-equivalenten) is het aantal mensen 
dat van een uitkering leeft in 2019 gedaald? Wij doelen dan op het netto jaar 
gemiddelde over 2019 in vergelijk met 2018. b. Met hoeveel had dit aantal moeten 
dalen om op de begroting uit te komen? c. U suggereert ('omdat dit elders in 
Nederland ook gebeurd') dat Hilversum in de pas loopt met de landelijke trend. Op 
welke cijfers baseert u dit? (In 2019 daalde het aantal bijstandsgerechtigden landelijk 
met 19.000 personen tot 413.000)

a. Het bijstandsbestand is in 2019 gedaald met 85 uitkeringen, de ambitie van Focus 
op werk is 70. 
b. Voor een budget neutrale begroting is de bestandsdaling slechts 1 factor. Andere 
factoren zijn de ingezette re-integratieactiviteiten en de baten, zoals 
rechtmatigheidsonderzoeken, handhaving, terugvordering en verhaal. De baten 
waren hoger dan begroot. 
c. Zowel in Hilversum als landelijk is het aantal bijstandsgerechtigden gedaald met 
ongeveer 4%. Dit percentage is gebaseerd op CBS en onze eigen 
bestandsaantallen.
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33 6 D66 1.1 algemene 
beschouwingen

9, 25 U schrijft: "dat de meerderheid van de inwoners tevreden is over de cultuur- en 
sportvoorzieningen".  Uit overzicht van p 25 blijft dat we de doelstelling ruimschoots 
niet halen. Op p. 9 klinkt het wel heel positief. Ondertussen is de waardering   lager 
dan in 2018. Heeft u nader onderzoek gedaan naar een verklaring hiervoor? Zo niet, 
gaat u dit doen? Zo ja, welke verklaring kan uit dit nader onderzoek worden 
opgemaakt? 

Voor wat betreft de sportvoorzieningen is er uit de representatieve cijfers van de 
Hilversum Monitor sprake van een duidelijke en significante verbetering. In 2016 was 
48% van de bevolking tevreden over de sportvoorzieningen en mogelijkheden. Dit is 
ieder jaar gestegen en kwam in 2019 uit op 64%. Voor wat betreft de culturele 
voorzieningen is het lastiger. Er is in de Monitor niet specifiek gevraagd naar de 
tevredenheid over de voorzieningen zelf (het gebouw, de zalen en de faciliteiten), 
maar er is wel gevraagd naar de waardering over het cultureel aanbod van het 
afgelopen jaar, het programma. Hier is misschien wat verwarring over ontstaan. De 
waardering van het cultureel aanbod lag in 2016 op 51% tevreden. Dit steeg 
vervolgens geleidelijk naar 57% in 2018, maar 2019 liet een afname zien naar 49% 
tevredenheid over het aanbod. Dit is aanleiding geweest om voor nader onderzoek 
naar de oorzaak. Recent is een burgerpeiling geweest waar de vraag naar de 
waardering cultureel aanbod ook aan bod kwam. Hieruit kwam wederom het beeld 
naar voren dat het aanbod/programma in 2019 wat lager werd gewaardeerd dan in 
2018 en ervoor. Uit de toelichtingen die mensen gaven kwam o.a. signalen naar 
voren dat ze vonden dat in 2019 er 'teveel van hetzelfde' werd uitgevoerd en 
daardoor onvoldoende keuze, de uitvoeringen voor de jeugd/scholen minder van 
kwaliteit waren, er zijn zorgen over het aanbod en met name in Gooiland, aansluiting 
bij de doelgroep. Mensen gaven ook aan minder te weten wat er te doen is dan 
voorheen. In de cijfers van de jaarrekening is het percentage 'weet niet/geen mening' 
bij sportvoorzieningen en cultureel aanbod niet meegenomen. In dit antwoord wel.

34 7 D66 11 "Om te borgen dat de opgaven voor de stad zowel financieel als inhoudelijk worden 
afgerond, hebben we onze voornemens ingebed in de reguliere P&C-cyclus." Wat 
bedoelt u hier duidelijk te maken?

Hiermee wordt bedoeld dat de voornemens in de begroting gedurende het jaar 
worden gemonitord en uiteindelijk verantwoord via de P&C-cyclus. Jaarlijks zijn er 
meerdere vaste momenten waarop de voortgang van de activiteiten en de financiën 
wordt beoordeeld. U wordt hierover geïnformeerd via Raadsvoorstellen, RIB's en de 
beide Turaps. Uiteindelijk zal verantwoording over alle afspraken (activiteiten, 
financiën, bedrijfsvoering, etc.) in de jaarstukken worden afgelegd.

35 8 D66 11 "De Participatiewet is binnen de begroting uitgevoerd."  Op p. 288 op het taakveld 6.3, 
inkomensregelingen staat dat er ca. 900.000 euro meer is uitgegeven dan begroot aan 
inkomensregelingen. Hoe moeten wij de geciteerde zin interpreteren? Kunt u ons 
informatie geven waaruit blijkt dat de 'participatiewet inderdaad binnen de begroting is 
uitgevoerd? 

Taakveld 6.3 Inkomensregelingen is niet het enige taakveld wat de Participatiewet 
als grondslag heeft. Ook taakveld 6.5 Arbeidsparticipatie behoort hiertoe. Taakveld 
6.5 heeft een onderbesteding van afgerond € 1,0 miljoen. Samen met de 
overbesteding op taakveld 6.3 van € 862.000 blijft de Participatiewet binnen de 
begroting.

36 9 D66 13 "Het nadelige resultaat wordt voor een groot deel gevormd…." Het is soms lastig om 
de financiele uitkomsten te relateren aan de begrotingsposten. In de jaarrekening 2018 
werd onder de financiele analyse de taakvelden genoemd, en ook per taakveld de 
afwijking toegelicht. Wij constateren dat er in deze jaarrekening een detaillering mist 
die de interpretatie bemoeilijkt. a. Kunt u bij de volgende jaarrekening in de paragrafen 
financiele analyse aansluiten bij de taakvelden (cf bbv) en de toelichting op de 
afwijkingen eveneens? b. Het nadelig resultaat op de zorg (TV's 6.6, 6.71 en 6.72) 
bedraagt ca. 3 miljoen euro. Is het niet juister te stelen dat het nadeling resultaat voor 
een groot deel gevormd wordt door de kostenoverschrijding in de zorg? 

a. De financiële analyse is nu opgenomen per ambitie i.p.v. per thema (zoals 
voorgaande jaren). In het overgrote deel is een ambitie gelijk aan een taakveld. De 
toelichtingen op de afwijkingen zijn meer beschrijvend van aard om u adequaat te 
informeren over de hoofdlijnen van de afwijkingen. Over afwijkingen > € 250.000 
(grensbedrag financiële verordening) wordt u in hoofdstuk 4.2 Toelichting op de 
verschillen geïnformeerd. Elk programma wordt afgesloten met een overzicht van de 
afwijkingen per taakveld voor het door u gevraagde inzicht.
b. Het resultaat wordt door alle posten uit de tabel veroorzaakt. Onder de tabel staan 
de afwijkingen toegelicht. De winstneming en de maatwerkvoorzieningen zijn hierin 
grote veroorzakers van het tekort.

37 10 D66 Programma 1 Wonen 
en leven

19 De lokale Woonvisie, De regionale Woonvisie en de regionale huisvestingsverordening 
wordt als kaderstellende nota bij Groen en begraafplaatsen genoemd. Dat lijkt ons niet 
juist.

Het kopje "Wonen" is hier weggevallen. We passen dit aan in de jaarstukken.

38 11 D66 Mooie stad 20 U Schrijft: "het aantal nieuwe woningen 2019 is op peil". a. Onze vraag is daarbij op 
peil van wat? b.Kunt u aangeven wat het aantal nieuw opgeleverde woningen over 
2019 is geweest, waardoor eea "op peil" is? c. Rekent u ons eens voor, hoe het 
kengetal van 2018 (6,6) kan dalen naar 5,2 in 2019 door veranderingen in de 
bestaande voorraad. 

De ambitie in de lokale woonvisie van Hilversum ten aanzien van het aantal te 
realiseren nieuwbouwwoningen per jaar is 200/250. De nieuwbouwproductie over 
afgelopen jaar bedroeg 219 en is daarmee conform doelstelling.
Het percentage komt tot stand door de nieuwbouwproductie af te zetten tegen de 
totale bestaande voorraad. Als de voorraad bestaande woningen steeds groter wordt 
en de toevoegingen gelijk blijven dan wordt het percentage lager.
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39 12 D66 Programma 1 Wonen 
en Leven

21 "Omgevingsvisie: In 2019 stellen we een Omgevingsvisie 1.0 op, dit is een abstracte 
visie op het niveau van de stad. Een kort en bondig vergezicht “wat voor stad willen we 
op termijn zijn” waarin een aantal strategische keuzes voor de toekomst zijn gemaakt. 
Deze visie vertalen we daarna, met de samenleving, op gebieds- en/of themaniveau 
door. "
Waarom staat hier een groen vinkje van 'Gerealiseerd/op koers' achter?b. In sept. 
2019 is een plan van aanpak voor de Omgevingsvisie door de Hsumse Raad 
vastgesteld. Is dit hetzelfde als de OV 1.0? 

In 2019 is een aantal producten opgeleverd die gezamenlijk richting geven aan de 
ontwikkeling van de uiteindelijke Omgevingsvisie. Dat is naast het plan van aanpak, 
dat u als raad heeft vastgesteld, ook de Omgevingsfoto die op 9 december met een 
collegebrief aan de raad is toegestuurd. Kortom in 2019 zijn de opgaven waar 
Hilversum voor staat goed in beeld op basis waarvan ook de eerste ronde van 
participatie is gestart.

40 13 D66 Programma 1 Wonen 
en leven

21 Toelichting op activiteiten: Door wie is de gebiedsagenda 1221 vastgesteld? De Gebiedsagenda 1221 is vastgesteld door B&W en voorzien van een positief 
advies van de Cie. RO & Wonen.

41 14 D66 Mooie stad 22 U geeft aan dat het project senioren Wooncoach in de uitvoering is gekomen, wat zijn 
de resultaten tot nu toe? Bij hoeveel verhuizingen heeft de Wooncoach begeleiding 
gegeven?

Eind 2019 waren in Hilversum 835 huurders aangeschreven. Bijna 80% van de 
huurders die zij aangeschreven reageert positief op het aanbod voor een gesprek 
met de senioren wooncoach. Bijna iedereen heeft behoefte aan informatie over een 
breed scala van zaken, het meest over mogelijkheden om gelijkvloers te wonen, in 
mindere mate over kwesties rond zorg of eenzaamheid. De helft van de mensen die 
zijn bezocht blijkt verhuisgeneigd (met name 'ergens in de toekomst'). Tot nog toe 
zijn 35 verhuizingen gerealiseerd.

42 15 D66 Mooie stad 22 Wat heeft het opbouwen van de lokale samenwerkingstafel met de woningcorporaties 
en marktpartijen opgeleverd in 2019? Graag specificatie van de activiteiten

De samenwerkingstafels hebben vooral kennis en inzicht opgeleverd en meer 
onderling begrip voor posities en standpunten.

43 16 D66 Levendige stad 25 Bezoekersaantallen blijven zeer achter op streefwaarde, of a. kunnen we deze nog niet 
goed tellen (zie "nnb" bij Bibliotheek en MCO) b. de streefwaarde (2022) is aanzienlijk 
lager dan de realisatie en de streefwaarde in de rekening 2018. Waar streven we nu 
naar?

Pas per 2018 worden bezoekersaantallen van alle culturele activiteiten bijgehouden, 
zowel van de convenantsorganisaties als van alle kleine activiteiten die worden 
gesubsidieerd vanuit programmageld (bv. Iktoon en festivals). De gelijktijdig in 2018 
genoemde streefwaarde was daarmee niet op ervaringscijfers gebaseerd maar een 
streven. De genoemde streefwaarde 2018 was dus ook gebaseerd op de 
bezoekersaantallen van alle culturele organisaties en activiteiten. De streefwaarde 
2022 genoemd in de jaarstukken gaat over het totaal aantal bezoekers bij de 5 grote 
culturele organisaties. De bezoekcijfers van de bibliotheek zijn inmiddels bekend, in 
2019 226.500. Omdat de verantwoordingen van organisaties pas het jaar na afloop 
bij de gemeente worden ingediend, zijn nog niet alle aantallen van 2019 bekend. 
Vanuit de nu bekende bezoekcijfers van de 5 grote culturele organisaties (totaal 
482.650 in 2019, alleen bezoekersaantal MCO is nog niet bekend) kan de 
aangegeven streefwaarde van 556.000 in 2022 worden blijven gehanteerd. 

44 17 D66 Levendige stad 25 In de inleiding van Levendige stad wordt beweerd dat het aantal evenementen 
toeneemt in Hilversum. Waar zijn de cijfers die dit bevestigen? 

Er is nog geen beeld van het totaal aantal evenementen in Hilversum per jaar. Het 
aantal vergunningsplichtige / meldingsplichtige evenementen is licht gedaald t.o.v. 
vorig jaar. Maar naast vergunningsplichtige evenementen worden er ook veel 
evenementen georganiseerd in de horeca, en bij sport- en culturele organisaties 
(inclusief het amateurveld). Bij cultuur is het aantal kleinschalige evenenmenten in 
2019  met een subsidie vanuit programmageld t.o.v. 2018 licht gestegen. Daarnaast 
hebben we Studio 21 waar veel evenementen plaatsvinden. Wel zien we op basis 
van de Hilversum Monitor dat het bezoek van evenementen in Hilversum fors is 
gestegen (van 68% naar 74%).

20-5-2020 7



Nummering Vraagnr.fractie Fractie Hoofdstuk/paragraaf blz. Technische vraag Antwoord

Technische vragen van de raad bij de jaarstukken 2019

45 18 D66 Levendige stad 25 In de inleiding van Levendige stad geeft u aan dat we op regionaal niveau  ons inzetten 
om meer toeristen richting hilversum te trekken. a. Wat heeft dit afgelopen jaar 
opgeleverd? b. Welke aanbod van Hilversum richt zich specifiek op toeristen en welke 
bezoekersaantallen worden hiermee gerealiseerd?

De MRA geeft de toeristische ambitie voor de Gooi en Vecht aan. Er wordt vanuit de 
MRA ook gewerkt aan meetbare cijfers op regio niveau, op dit moment zijn deze nog 
niet voorhanden.  Vanuit de  Regio Gooi en Vechtstreek wordt ingezet op het 
aantrekken van meer bezoekers, onder meer door het maken en aanbieden van fiets- 
en waterkaarten. In 2019 heeft ook het Grachtenfestival Gooi & Vecht 
plaatsgevonden op 6 locaties in de regio, waaronder 3 concerten bij De Groene 
Afslag. In 2019 is de samenwerking tussen Toerisme Gooi & Vecht en St. Hilversum 
Marketing verder versterkt, wat heeft geleid tot een verdere samenwerking op het 
gebied van de regionale VVV-baliefunctie en het gezamenlijk optrekken in 
destinatiemarketing. Hierbij is Hilversum Marketing vooral leading in de 
promotie/marketing voor Hilversum. Regionaal wordt Hilversum ook meegenomen in 
de destinatiemarketing, maar via Hilversum Marketing gebeurt dit nog intensiever. 
Zo heeft SHM een nieuwe brochurelijn voor Hilversum ontwikkeld om extra 
bezoekers aan te trekken en wegwijs te maken. Vanuit Toerisme Gooi & Vecht wordt 
de aandacht vooral gericht op de iconen (o.a. Beeld en Geluid, Raadhuis Hilversum 
met Dudok Architectuurcentrum, Museum Hilversum, Pinetum Blijdenstein) en op de 
grotere evenementen in Hilversum, zoals de Dutch Media Week, Nike City Run, TOP 
2000, Wonderfeel etc. Aangezien al deze activiteiten zowel inwoners, als regionale 
bezoeker/toeristen trekken is het voor alsnog moeilijk te meten wat het aandeel 
toeristen is. Vanuit de MRA wordt nu een meetinstrument ontwikkelt om ook het 
daadwerkelijke bezoek aan de regio/Hilversum te meten. Intussen zal vanuit het in 
2019 gestarte Continu Bezoekersonderzoek van de MRA wel in 2020 een  beter 
beeld worden verkregen over hoe het toerisme zich in de regio ontwikkelt.

46 19 D66 Levendige stad 26 Hoeveel buurtsportcoaches zijn nu actief in aantal personen en fte? Op dit moment zijn er 13 buurtsportcoaches actief samen goed voor 10 fte.
47 20 D66 Levendige stad 26  Het is belangrijk dat er in Hilversum voldoende toegang tot laagdrempelige 

sportvoorzieningen is voor alle lagen van de bevolking. Vitale sportverenigingen, 
beweegprogramma’s voor specifieke doelgroepen een buurtsport zijn voor Hilversum 
belangrijk’  

a. Wat is in dit geval de definitie van laagdrempelig? In de verdere alinea wordt alleen 
gerept over activiteiten, verenigingen en accomodaties. b. Wat is de status van 
beweegprogramma’s en sport in de buurt? c. Hoeveel jongeren zijn inmiddels 
aangesloten bij het programma Jogg (Jongeren gezond op gewicht), dat nog wel in de 
jaarstukken van 2018 werd genoemd? 

a. Onder laagdrempelig verstaan we in Nederland over het algemeen gemakkelijk 
toegankelijk en bereikbaar. 
b. Over de status van de beweegprogramma’s informeren wij u regelmatig via onze 
nieuwsbrief “Sport in Beweging”, informatie op onze site en de organisatie van 
Sportontmoeting Hilversum. Tevens informeren organisaties, zoals bijvoorbeeld het 
Aangepast Sporten in de regio via Sportservice, u regelmatig zelf. JOGG NL en 
JOGG Hilversum zetten zich in voor een gezonde omgeving en een gezonde jeugd. 
Het streven is een samenleving waarin alle kinderen en jongeren wonen, leren, 
recreëren en werken in een omgeving waarin een gezonde leefstijl de normaalste 
zaak van de wereld is. De omgeving is veelomvattend, en daarom is het belangrijk 
om veel partners te betrekken. Vanuit JOGG wordt er specifieke aandacht gegeven 
aan de volgende settingen: wijk, school, welzijn, kinderopvang en buitenschoolse 
opvang, sportvereniging (inclusief –kantine) en evenementen. 
c. Bij het programma JOGG zijn geen jongeren aangesloten. Het gaat om een 
netwerk waarin de genoemde partijen samen zich inzetten. Onze JOGG regisseur 
speelt hierin een belangrijke rol.

48 21 D66 Programma 1 Wonen 
en Leven

27 Cultuurcoaches. "Daarnaast is het voornemen om buurtsportcoaches in te zetten voor 
het sportparkmanagement en cultuurcoaches in Hilversum nog niet volledig 
gerealiseerd. Dit is de enige vermelding van de cultuurcoaches in de jaarrekening. 
Waar en wat is wel gerealiseerd ten aanzien van de cultuurcoaches? 

In het verslagjaar is nagegaan welke culturele instellingen een cultuurcoach wilden 
inzetten en een aanvraag willen doen. Dit heeft geleid tot voorbereiding op drie 
aanvragen, die in 2020 worden ingediend.

49 22 D66 Levendige stad 27 Ook wordt er over buurtsportcoaches gesproken op deze pagina: de inzet voor het 
sportparkmanagement zou niet nog volledig zijn gerealiseerd. Dit wekt de indruk dat er 
al wel met iets is begonnen: a. wat is er al wel gerealiseerd en wat levert deze inzet 
op? b. Hoe verhoudt dit zich tot de opmerking op p. 26 dat er geen draagvlak is voor 
sportparkmanagers?

Er zijn er veel gesprekken gevoerd over de overdracht van een deel van het beheer 
en onderhoud op de sportparken Berestein en Anna’s Hoeve. Op sportpark 
Berestein heeft dit niet geleid tot resultaat. Aan de gesprekken op sportpark Anna’s 
Hoeve wordt een vervolg gegeven. Mogelijk dat dat een positieve uitkomst ook de 
basis kan zijn voor het inzetten van een sportparkmanager.

50 23 D66 28 Nieuw subsidiestelsel voor culturele instellingen; zijn daar nieuwe  nadere regels voor 
cultuursubsidies  opgesteld? Verordening is in 2020 besproken in cie maar 
aangehouden. Wij begrijpen niet waarom deze groen is.

Het nieuwe subsidiestelsel voor culturele instellingen is onderdeel gemaakt van het 
proces inzake de algemene subsidieverordening. Dit proces loopt door in 2020.
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51 24 D66 Levendige stad 28 Over cultuureducatie zijn twee zinnen te vinden: Scholen worden gestimuleerd om 
cultuureducatie en mediawijsheid te bevorderen. Hiertoe continueren we het landelijke 
programma Cultuureducatie met Kwaliteit. 

In de jaarrekening 2018 stond o.a. het volgende over cultuureducatie (blz 42): In het 
vierde kwartaal van 2018 heeft Hilversum een nieuwe lokale regeling geïntroduceerd 
voor het komende jaar (o.a. intensivering inkoopbudget t.b.v. scholen) en is besloten 
om een onderzoek naar drie cultuureducatieclusters (muziek, architectuur en media) in 
gang te zetten in het nieuwe jaar. Na een advies van de Cultuurraad in december jl. is 
dit proces begin 2019 met de stakeholders in gang gezet. 

Vraag: wat is de status van zowel het onderzoek als de nieuwe lokale regeling voor 
o.a. intensivering van het inkoopbudget t.b.v. scholen en welk effect heeft dit 
daadwerkelijk gehad op het inkoopbudget?

De status van de nieuwe lokale regeling inkoopbudget is dat deze operationeel is en 
het effect is een verdubbeling van het bedrag per leerling (van 3,50 naar 7 euro). De 
status van het onderzoek is dat het in 2019 is uitgevoerd (in 2020 afgerond). Dit 
heeft tevens geleid tot drie educatieclusters (muziek, architectuur en media) die 
momenteel in uitvoering zijn (deels uitgesteld i.v.m. COVID19). 

52 25 D66 Levendige stad 28  "Stimuleren van programmatische samenwerking tussen ….het Grafisch atelier." Wat 
heeft deze stimulans opgeleverd?

Deze programmatische samenwerking kwam tot uiting in o.a. een gezamenlijke 
culturele seizoensopening.

53 26 D66 Programma 1 Wonen 
en Leven

33 Achterstallig wegonderhoud. 
In 2019 is het percentage achterstallig onderhoud wegen 17% - Rijksnorm 7%. Een 
verschil van 10%
p. 204 van de jaarrekening van 2018 informeerde het college "De achterstand van de 
gemeente in het onderhoudsniveau bedraagt ongeveer zeven procent." In de begroting 
2019 staat over het wegonderhoud: "Het ambitieniveau van het programma onderhoud 
wegen van Hilversum is gebaseerd op een landelijk gehanteerd normenstelsel voor 
rationeel wegonderhoud. Voor de investeringen in wegen in 2019 houden wij rekening 
met een goede balans tussen het investeringsniveau en het kwaliteitsbeheer van de 
openbare ruimte......De achterstand van de gemeente in het onderhoudsniveau 
bedraagt ongeveer zeven procent."
a. Waarom neemt de achterstand niet af maar loopt verder op ? b. Het ambitieniveau 
cf de begroting lijkt gebaseerd op een adequaat normenstelsel, hoe kan dan in één 
jaar de onderhoudstoestand zo dramatisch verslechteren? 

Laatstelijk ingaande 2013 is structureel bezuinigd op het onderhoud van wegen, 
waardoor er structureel minder geld beschikbaar is om wegen op het basisniveau te 
onderhouden. Door zo efficiënt mogelijke inkoop, investeringen in wegen en flexibele 
inzet bleef de inzet op 7% achterstallig onderhoud. Deze ambitie is voor 2019 
herhaald, zij het dat daarbij van ongeveer zeven procent werd uitgegaan gelet op de 
toen ervaren druk op het onderhoudsniveau. Dit is aanleiding geweest om in 2019 
een weginspectie in Hilversum uit te laten voeren. Daaruit kwam naar voren dat het 
onderhoudsniveau feitelijk lager was dan ingeschat en uitkwam op 17% achterstallig.

54 27 D66 Bereikbare stad 34 In 2019 is de campagne Hilversum Fietst uitgevoerd. Wat heeft dit opgeleverd? Ook is 
onderzocht of deze gedragscampagne voortgezet wordt, wat heeft dit  onderzoek 
opgeleverd?

In 2019 is de campagne Hilversum Fietst niet uitgevoerd. De uitvoering van deze 
campagne was in 2017 – 2018. Deze is destijds geëvalueerd en is verder geen 
vervolg aan gegeven.

55 28 D66 Programma 1 
Bereikbare stad

35 Met hoeveel elektrische laadpalen is het aantal in 2019 uitgebreid? Met hoeveel 
procent? Wat is nu het totaal aantal?

In 2019 is het elektrische laadpalen netwerk in Hilversum met 36 laadpalen 
uitgebreid. Elke laadpaal voed 2 laadplekken. In totaal stonden er eind 2019 74 
laadpalen in Hilversum. De laadpalen zijn dat jaar verdubbeld oftewel een toename 
van 205%. Momenteel (12 mei 2020) zijn er 85 elektrische laadpalen in bedrijf, staan 
er 6 op de planning om deze maand gerealiseerd te worden en nog 15 in 
voorbereiding voor later dit jaar.

56 29 D66 Duurzame stad 38 Prestatie indicatoren duurzame stad: 2 realisatiewaarden dateren uit 2017 en 3 uit 
2018. a. Zijn die in 2019 niet gemeten? b. Wat zijn de gegevens over 2019? c. kunt u 
bevorderen dat gegevens over huishoudelijk afval (want afkomstig van de GAD) wel 
tijdig beschikbaar komen?

Inmiddels zijn cijfers beschikbaar gekomen over 2019. Het restafval per inwoner per 
jaar in 2019 is 162 kg. Het scheidingspercentage in 2019 is 68%.  

57 30 D66 38 Indicator 033, huishoudelijk restafval per inwoner. In de jaarstukken 2019 is "188 kg 
(2018)" opgenomen. In de jaarstukken 2018  staat bij deze indicator Realisatie 2018: 
215 kg. A. Wat zijn nu de echter cijfers voor Hilversum? Graag die over 2017, 2018 en 
2019.? Zijn de cijfers over het eerste kwartaal van 2020 bemoedigend, in die zin dat 
we dit jaar inderdaad op 106 kg. per inwoner uitkomen? Welke actie heeft u richting 
GAD ondernomen in 2019 om de voorgenomen halvering (=106 kg per inwoner in 
2020) te realiseren?

Inmiddels zijn cijfers beschikbaar gekomen voor 2019. De cijfers zijn: 2017: 215 kg / 
2018: 188 kg / 2019: 162 kg restafval per inwoner. In het eerste kwartaal is de 
hoeveelheid restafval licht verder gedaald. Naar verwachting zal de doelstelling van 
106 kg per inwoner restafval zal dit jaar nog niet gehaald worden, hetgeen in lijn met 
de latere start van het VANG-project. De komende 2 jaar gaat GAD verder de 
hoogbouw en de centra aansluiten waardoor ook inwoners in deze gebieden hun 
afval gescheiden kunnen aanbieden.  In het 1e kwartaal 2020 heeft de GAD het 
centrum van Hilversum nagenoeg helemaal aangesloten. In 2019 heeft het college 
aangedrongen om versneld in 2020 een nieuwe grondstoffenvisie op te stellen voor 
de GAD.
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58 31 D66 Duurzame stad 41 Paragraaf 3. Wat wordt in dit verband bedoeld met klimaatadaptatie? Klimaatadaptatie houdt in dat gebieden klimaatbestendig en waterrobuust worden 
ingericht. Klimaatadaptatie kent vijf pijlers: droogte, hittestress, wateroverlast, 
overstroming en stormschade. De gemeente Hilversum heeft voornamelijk een 
taak/opgave voor de eerste drie pijlers. In het groenbeleid wordt met name 
ingezoomd op de pijlers droogte, hitte en wateroverlast (infiltratie). Bij riolering gaat 
het met name om de pijlers droogte en wateroverlast (afkoppelen hemelwater).

59 32 D66 Verbindende stad 48 "De veronderstelde maakbaarheid blijkt zeer beperkt" Met deze zin wordt een passage 
ingeleid die ons verbaast. A. Door wie wordt of werd welke maakbaarheid 
veronderstelt? B. Is een wijkagenda niet juist een agenda waarin de eigen 
onderwerpen etc. vanuit en door iedere wijk zelf worden opgenomen, en dat ook zo 
bedoeld is in het het kaderstellend beleid van de Raad? c. Welke activiteiten heeft u 
ondernomen waardoor u tot deze conclusies bent gekomen? 

a. In de uitvoeringsnotitie Buurten 3.0 schrijven wij dat de “maakbaarheid” van de 
buurt en het buurtinitiatief laat zich niet, of beperkt, door de gemeente sturen. De 
gemeente denkt nog teveel aanbodgericht en instrumenteel. De gemeente heeft de 
neiging om de oplossing te vertalen naar middelen, die dan al gauw doel op zich 
worden. De wijkagenda is daar een goed voorbeeld van: de theorie en de wens 
erachter spreekt aan, maar de praktijk vraagt om ander en meer flexibel 
instrumentarium en meer keuze in instrumentarium. 
b. Dat klopt. Echter concluderen wij dat in iedere wijk de behoefte aan organiseren 
verschillend is en deze in elk mogelijk vorm kan ontstaan. Veronderstelde 
organisatiestructuren zijn eerder uitzondering dan regel. Mensen organiseren zich in 
losse verbanden rondom concrete issues, waar ze zich direct betrokken bij voelen 
(vanuit weerstand of inspiratie) en wat hen raakt in hun dagelijkse leven en of 
omgeving. En deze vorm van organiseren zijn hoog dynamisch en moeilijk van te 
voren vast te leggen op papier. Daarom is in de uitvoeringsnotitie Buurten 3.0 
gekozen om te werken met thema’s van de wijk. Wij zijn hierover actief in gesprek 
met wijkbewoners en organisaties over 2 à 3 prioritaire thema’s per wijk. Zo kan per 
jaar, per wijk, worden bepaald welk 2 à 3 thema’s extra aandacht krijgen en waar 
kansen liggen om deze in samenhang met opgaven van de gemeente op te pakken. 
c. Het werken met de buurtcyclus heeft ons doen inzien dat niet elke wijk dusdanig 
georganiseerd dat ze in staat is om een ‘agenda van de wijk’ op te stellen, die ook 
op draagvlak van de gehele wijk kan rekenen. In eerdere kaders zijn we er impliciet 
vanuit gegaan dat er in iedere wijk een zekere mate van zelforganisatie is en dat het 
mogelijk is om op wijkniveau tot meerjarige doelen te komen met inwoners, 
netwerkpartners en de gemeente. De praktijk is weerbarstiger gebleken en een door 
de buurt of wijk gedragen reeks aan buurtinitiatieven nog geen gegeven. Bij het 
leveren van maatwerk, wordt iedere keer bekeken wat de wijk nodig heeft: zo 
hebben in sommige wijken bewoners andere of meer ondersteuning nodig en in 
andere wijken zit bijvoorbeeld de energie in het organiseren van kortdurende 
activiteiten en zo alle variaties daar binnen.

60 33 D66 Verbindende stad 50 u schrijft in het overzicht dat de samenwerking tussen verschillende doelgroepen 
ondersteund wordt en de behoefte opgepakt wordt. Ook van mantelzorgers. Hoe staat 
het met de opstelling van nieuw mantelzorgbeleid conform aangenomen motie en 
amendement?

Onderdeel van de Agenda Wmo-Welzijn is verbetering van de afstemming tussen 
vrijwilligersbeleid en mantelzorgbeleid. In de loop van 2020 wordt dit opgepakt. 
Mantelzorgbeleid en vrijwilligersbeleid zijn onderdeel van de Agenda Wmo-Welzijn in 
de wijk. Deze agenda beoogt noodzakelijke veranderingen aan te brengen in het 
sociaal domein. Wij kiezen daarbij voor een integrale benadering van beide 
beleidsvelden. Vanuit de doelen van de Agenda worden ondersteuning vrijwilligers 
en ondersteuning mantelzorgers in onderling verband vorm gegeven. Wij verwijzen u 
naar de wethoudersbrief van 15 oktober 2019 over dit onderwerp. 

61 34 D66 Ondersteunende stad 59 Er is een start gemaakt met de optimalisatie van het werkproces om de productiviteit 
te verhogen (WMO wachtlijst). Waar bestaat dat uit?

Het werkproces is lean ingericht. Dat houdt in dat er zo weinig mogelijk 
overdrachtsmomenten zijn. Ook is er een nieuwe rolverdeling tussen de consulenten 
en (junior) consulenten. De (junior) consulenten doen de enkelvoudige aanvragen 
(o.a. GPK, taxipas) en hebben de dagelijkse telefoondiensten van de consulenten 
overgenomen. Hierdoor hebben de consulenten meer tijd voor het afhandelen van 
aanvragen.

62 35 D66 Ondersteunende stad 59 Scootmobielen kent een sterke stijging, en 25% boven begroting. A. Heeft u hiervoor 
een verklaring? B. U verschuilt zich bij overschrijdingen vaak achter landelijke trends, 
wat was hier de landelijke trend? C.  Zijn de regels voor verstrekking gewijzigd?

Een mogelijke verklaring voor de stijging in het aantal verstrekte scootmobielen is de 
invoering van het abonnementstarief in 2019. Een andere verklaring is dat in 2019 
een externe projectgroep achterstand in meldingen heeft afgehandeld. Hierdoor zijn 
in korte tijd méér toekenningen afgegeven in 2019. De regels voor verstrekking zijn 
niet gewijzigd.
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63 36 D66 Ondersteunende stad 60 Inzet respijtzorg, over hoeveel geld en aanvragers gaat het? Wat is meerjarig beeld? Niet bekend is om hoeveel geld en aanvragers het gaat. Een meerjarig beeld is er 
niet. Reden daarvoor is dat respijtzorg niet als apart product wordt afgegeven. De 
inzet van het product begeleiding kan ook een vorm van respijtzorg zijn. In 
gesprekken wordt naar de gehele situatie van de inwoner gekeken; zowel naar diens 
eigen functioneren en behoeften, alsmede naar de situatie van de huisgenoten. 

64 37 D66 Ondersteunende stad 61 Bieden aanloopfunctie voor GGZ doelgroep krijgt een groene beoordeling. Geluiden in 
het veld zijn niet altijd groen. Heeft u nog oog op de groep die het DAC-WESPP 
bediende? Hoe gaat het met iedereen?

We hebben deze groep een tijdje gemonitord na de sluiting van DAC-Wespp. Dit 
doen we nu niet meer. De meeste van hen zijn bij een andere dagbesteding terecht 
gekomen, zoals Repair Factory en Atelier Buitengewoon. Een paar inwoners zijn nog 
wel gesproken, bijvoorbeeld voor een verlenging van de dagbesteding. Zij gaven aan 
dat het goed ging en dat zij zich thuisvoelen op de nieuwe plek. We krijgen in ieder 
geval geen meldingen van de dagbesteding organisaties of de mensen zelf dat het 
niet goed zou gaan.

65 38 D66 Ondersteunende stad 62 "In gezamenlijkheid met 6 andere gemeenten nieuwe afspraken met gecertificeerde
instellingen om de jeugdhulp te waarborgen en verstevigen." scoort oranje/loopt 
achter. Wat is daar de oorzaak van?

Landelijk onderzoek laat zien dat er een structurele oplossing nodig is voor de 
wachtlijsten, de werkdruk en de personele werving bij gecertificeerde instellingen en 
de Raad voor de Kinderbescherming. Die problemen kennen wij ook binnen onze 
regio. Specifiek hebben wij u eerder geïnformeerd over de problemen bij Briedis (RIB 
2020-04) rondom de financiering en over de problemen bij de William Schrikker 
Stichting (collegebrief van 13 maart 2020) rondom de kwaliteit van de geleverde 
zorg. Zowel op lokaal als regionaal niveau vindt overleg plaats om te komen tot 
verbeteringen. De samenwerking vraagt dus om continue aandacht en verbetering. 

66 39 D66 Ondersteunende stad 62 u schrijft dat het onderzoek naar effectmeting veilig thuis nog loopt. Hoe en wanneer 
wordt de raad over de uitkomst geïnformeerd?

Er is geen gemeentelijke effectmeting geweest op dit punt. De landelijke 
inspectiecyclus op alle VT organisaties in Nederland is als adequaat te beschouwen. 
In 2017 constateerden de inspecties dat Veilig Thuis Gooi en Vechtstreek haar taken 
goed uitvoert. Wij zien derhalve geen reden voor een andere, aanvullende 
effectmeting. Daarnaast wordt de hele keten rondom huiselijk geweld en 
kindermishandeling in een 4 jarig onderzoek door het Verwey Jonker Instituut onder 
de loep genomen. Dat onderzoek loopt tot 2021 en tussentijdse resultaten worden 
bekend gemaakt en met gemeenten/regio's besproken. Wij zullen u hierover in 2021 
informeren.

67 40 D66 Programma 4 Bestuur 80 Kaderstellende nota's zijn die stukken die door de gemeenteraad zijn vastgesteld. 
Dit is met name niet van toepassing op de Metropool Regio Amsterdam en de 
Economic Board Gooi en Vechtstreek.
Kunt er voor zorgen dat alleen die stukken die door raad als kaderstellend zijn 
aangenomen worden opgesomd onder dit kopje?

Beide bullits worden uit de lijst van kaderstellende nota's gehaald.

68 41 D66 Programma 4 Bestuur        
Veilige Stad

81 Toelichting niet-wettelijke prestatie indicatoren: veilig voelen in de wijk. Er is kennelijk 
een daling t.o.v. 2018, die % staan er niet bij. Welke daling?

Het veiligheidsgevoel in de eigen wijk is redelijk stabiel te noemen. In de jaren 2016 
t/m 2019 zit het op 85%. Er zijn wel verschillen tussen de wijken. De veiligheid wordt 
het best beoordeeld in de Hilversumse Meent (93% vindt het daar meestal/altijd 
veilig), tegen 78% in Oost.

69 42 D66 Effectief en efficient 
bestuurde stad

87 Pi 1: andere vraagstelling? 60% weet niet/ geen mening. Andere indicator? Zie antwoord op vraag 13. Aanvullend hierop: Het feit dat 60% van de bevolking 
weet niet/geen mening heeft ingevuld bij deze vraag is juist veelzeggend en niet een 
reden om de indicator te wijzigen. Deze indicator hangt ook sterk samen met andere 
vragen en de resultaten die gesteld waren in de Monitor m.b.t. interactie gemeente-
burger en burgerparticipatie. 

70 43 D66 Effectief en efficient 
bestuurde stad

89 Is de extra dotatie van 616 K aan de pensioenpot voor wethouders wettelijk verplicht? 
Wordt het pensioengat hiermee gedicht?

Vanuit het ministerie van Binnenlandse zaken en koninkrijksrelaties, is er een 
richtlijn dat de pensioenenvoorziening voor de huidige en voormalige wethouders 
voldoende moeten zijn om aan de toekomstige pensioenaanspraken te kunnen 
voldoen. Ieder jaar worden de actuariële waarden door een externe partij berekend.
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71 44 D66 Programma 5        
Financien

94 Geen inning belastingdebiteuren: additionele last van 680 K. Waarvan 312 K bij 
rioolheffing. Is dit alles dat uit de "inhaalslag" komt, of is een deel structureel?

Zie ook het antwoord op vraag 15. Er is ook een deel structureel. Hoe groot het 
structurele deel is valt op dit moment nog moeilijk te bepalen. Dit moet de komende 
jaren blijken. De verwachting is dat het structurele deel de komende jaren lager zal 
worden. Echter is dat ook heel erg afhankelijk van de bijvoorbeeld de huidige covid-
19 crisis. Het is op dit moment nog niet te bepalen hoe lang we hier de effecten van 
zullen ondervinden. Het is wel de verwachting dat een aantal ondernemers het niet 
gaan redden en failliet zullen gaan naar mate de maatregelen langer stand zullen 
houden. Deze faillissementen zullen lijden tot meer oninbaar verklaringen.  

72 45 D66 Programma 5        
Financien

101 0.8 Overige baten en lasten. Er zijn ruim 400 ton meer uitgaven gedaan dan begroot. 
Kunt u dit toelichten?

De overschrijding wordt veroorzaakt door de extra dotatie aan de voorziening 
belastingdebiteuren (€ 680.000). Op het taakveld hebben we minder lasten voor 
onvoorzien en nieuwe kansen (€ 250.000). Zie ook de toelichting op blz. 94.

73 46 D66 5.4 Staat van 
Reserves

258 Geluidskaarten - Landelijk staat Hilversum op de tweede plaats van lawaaige 
gemeenten (http://www.vngnieuws.nl/nieuws/redactie/meest-lawaaiige-regio-s-top-10) 
Dus is inzicht in actuele geluidskaarten interessant. De data uit 2013 uit de eerste 
cyclus zijn gepubliceerd in 2016 en dit zijn de meest 'actuele' gepubliceerde data. Maar 
als de eerste cyclus in 2013 is afgerond en de wettelijke verplichting is 1 x in de vijf 
jaar zou dan niet in 2018 de tweede cyclus afgerond en gepubliceerd moeten zijn en 
de derde in 2023? Vraag: waar zijn de data van 2018? 

In 2016 zijn de cijfers van 2016 gepubliceerd. Om de 5 jaar moet de geluidskaart 
worden vastgesteld. De verkeersgegevens worden bepaald door het gekalibreerde 
verkeersprognosemodel en verkeerstellingen. Dat is in 2017 ook gedaan. Het 
verkeersprognosemodel uit 2013 is gebruikt en verkeerstellingen uit 2016. Dit doen 
wij omdat we niet elke straat van Hilversum kunnen tellen. In 2022 moet de nieuwe 
geluidskaart 2021 worden vastgesteld. Ook deze zal op een zelfde manier tot stand 
komen. 
De geluidskaart is op 18 juli 2017 vastgesteld door het college (zie RIB 2017 – 45) 
en te vinden op 
http://62.212.154.154/geluidregister/inloggen?u=hilversum_burger&w=hil256

74 1 GL Programma 1: Wonen 
en leven (Mooie Stad)

22 Wat was het aantal opgeleverde woningen voor 1-2 persoonshuishoudens in 2019? 
Wat is de prognose van het aantal op te leveren woningen voor 1-2 
persoonshuishoudens in 2020?

In 2019 zijn er 191 appartementen opgeleverd. De verwachting voor 2021 is een 
nieuwbouwproductie op hetzelfde niveau.

75 2 GL Programma 1: Wonen 
en leven (Levendige 

Stad)

30 Het onderzoek naar monumenten van na 1965 wordt een jaar door geschoven naar 
2020 van wege een gebrek aan capaciteit. Wat is de reden dat er in 2019 geen 
capaciteit was? Welke omvang aan capaciteit is nodig? Welk bedrag is hiervoor in de 
begroting gereserveerd?

We waren Post 65 al gestart met partner Heemschut en hebben met de Rijksdienst 
voor het Cultureel Erfgoed overleg gevoerd. De opzet was om dit met het 
maatschappelijk veld vorm te geven. Dat kwam tot stilstand omdat hiervoor geen 
budget is gereserveerd. Daarnaast konden we het vanwege prioritering en vacature 
ook niet verder ontwikkelen. 
De huidige stand van zaken is dat het startoverleg om Post 65 vorm te gaan geven 
met Heemschut is gevoerd. Het is om bovenstaande redenen niet mogelijk geweest 
een doorstart te maken en uitvoering te geven aan een op te stellen plan van 
aanpak.

76 3 GL Programma 1: Wonen 
en leven (Bereikbare 

Stad)

35 Het actualiseren van de handboeken Visie, Inrichting en Onderhoud zijn uitgesteld tot 
2021. Hoeveel capaciteit is hiervoor geraamd? Welk bedrag staat hiervoor opgenomen 
in de begroting? Wat zijn de gevolgen van (verder) uitstel? Welke relatie is er met het 
handboek Hilversum Buiten (pag. 40)?

De herziening van Hilversum Buiten, bestaande uit de Visie, het Handboek Inrichting 
en het Handboek Beheer, zal na het programma Groen worden gepland omdat dit 
deels vanuit dezelfde FTE moet worden opgepakt. De planning van Hilversum Buiten 
heeft geen gevolgen voor de dagelijkse gang van zaken bij inrichtingsplannen en 
beheer en onderhoud. 

77 4 GL Programma 1: Wonen 
en leven (Duurzame 

Stad)

40 Wanneer wordt verwacht dat het geactualiseerde groenbeleidsplan kan worden 
vastgesteld? Welk tijdspad is nodig voor de actualisatie van het handboek Hilversum 
Buiten (pag. 40)?

Op dit moment wordt gewerkt aan het soortenmanagementplan en het beleid voor 
Natuurinclusief bouwen. Dit vormt een van de onderdelen van de herziening van  het 
Groenbeleidsplan: het Programma Groen. Een andere pijler voor het Programma 
Groen vormt de omgevingsvisie. De bestuurlijke vaststelling van het Programma 
Groen kan pas gebeuren na het vaststellen van voornoemde stukken. De 
oorspronkelijke planning van vaststelling van het Programma Groen in Q2 van 2021 
moet onder meer vanwege de planning van de omgevingsvisie worden aangepast. 
Er is bovendien op dit moment 1 FTE voor Natuur, Landschap en Ecologie die wordt 
ingezet op Natuurinclusief bouwen, Omgevingsvisie, Omgevingsteam en projecten. 
Er wordt daarom gezocht naar een capacitaire oplossing om het Programma Groen 
zo snel als mogelijk na de omgevingsvisie te kunnen laten vaststellen. De herziening 
van Hilversum Buiten, bestaande uit de Visie, het Handboek Inrichting en het 
Handboek Beheer, zal na het programma Groen worden gepland omdat dit deels 
vanuit dezelfde FTE moet worden opgepakt. De planning van Hilversum Buiten heeft 
geen gevolgen voor de dagelijkse gang van zaken bij inrichtingsplannen en beheer 
en onderhoud. 
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78 5 GL Programma 1: Wonen 
en leven (Duurzame 

Stad)

43 Wat is de urgentie voor het vervangen van de technische installatie van de schutsluis 't 
Hemeltje? Wat zijn de risico's en gevolgen in de zin van veiligheid en economie 
wanneer de schutsluis langdurig gesloten zou zijn? Voor wanneer is de daadwerkelijke 
vervanging gepland en is die planning haalbaar?

De technische installatie van de sluis uit 1932 is dermate verouderd dat een 
renovatie noodzakelijk is. Deze veroudering breng de betrouwbaarheid in gevaar. Dit 
uit zich in storingen aan de installatie, wat de doorgang van weg- en waterverkeer 
kan belemmeren (dus ook nood- en hulpdiensten). Het project zit in de ontwerpfase, 
uitvoering staat gepland voor november 2020 t/m maart 2021.

79 6 GL Verbindende stad 49 Eind 2019 is de basisvoorziening begeleiding in de wijken Oost en Zuid-West van start 
gegaan. Dit lijkt nu effect te hebben en tot betere resultaten in de wijken te leiden”. Wat 
wordt hier verstaan onder betere resultaten?

“Begeleiding in de Wijk” (voorheen “indicatieloos werken”)  is per 1 november 2019 
gestart in twee wijken: Oost en Zuidwest. In de periode van 1 november 2019 tot 1 
maart 2020 heeft Versa Welzijn 70 zaken opgepakt. Hiervan kwamen er 18 van het 
Sociaal Plein. Stichting MEE heeft in diezelfde periode 35 zaken opgepakt. Hiervan 
zijn er drie door het Sociaal Plein naar MEE verwezen. De ervaringen met 
“Begeleiding in de Wijk” leidt tot een verbeterde ondersteuning van inwoners en 
tegelijkertijd tot lagere uitgaven binnen het Sociaal Domein. De omvang van deze 
besparingen zullen in de komende periode moeten blijken.

80 7 GL Ondersteunende stad 57 Hoe wordt de aansluiting van het sociaal plein op de voorzieningen in de wijken verder 
vorm gegeven? Zijn medewerkers gekoppeld aan bepaalde wijken? En is er sprake 
van een vaste plek of tijd waarop medewerkers van het sociaal plein aanwezig zijn in 
de wijken?

De regisseurs die werkzaam zijn op het Sociaal Plein zijn allemaal gekoppeld aan 
een wijk. In goede afstemming met de buurtcoördinator zijn zij in nagenoeg alle 
wijken op vaste tijden aanwezig. Dit geldt ook voor de WMO consulenten. In elke 
wijk houdt een WMO consulent op een vaste dag en vast tijdstip spreekuur. Alle 
scholen hebben een vaste jeugdconsulent die op verzoek aanwezig is voor overleg 
en afstemming.

81 8 GL Ondersteunende stad 61 Er is gewerkt aan het opzetten van buurtcirkels. Zijn die nu in iedere wijk in Hilversum 
actief en hoeveel mensen doen hier aan mee?

Er is gestart met 2 buurtcirkels, te weten in de wijken Noordoost en Zuidoost. Ze 
worden opgezet en begeleid in een samenwerking tussen Kwintes en Versa, 
aangevuld met vrijwilligers. Het aantal deelnemers in de startfase was 10 per 
buurtcirkel en kan groeien tot max. 15. Het betreft een pilot, die bij succes uitgebreid 
kan worden naar andere wijken, afhankelijk van de behoefte in de betreffende wijk.

82 9 GL Sociale stad 78 Er wordt hier aangeven dat de businesscase van de Hilversumpas aan de raad is 
voorgelegd en nu wordt doorontwikkeld. Hoe staat het hiermee? Wat is de planning? 
Word de verder uitgewerkte businesscase nog voorgelegd aan de raad?

Op dit moment wordt de laatste hand aan de businesscase gelegd, zodat die in het 
college kan worden vastgesteld en er een keuze gemaakt kan worden voor het 
meeste geschikte scenario voor de Hilversumpas. Eind mei wordt daarover besloten 
door het college en dat besluit zal ter advisering worden voorgelegd aan de 
commissie Zorg en Samenleving. Zodra is besloten welke variant van de 
Hilversumpas zal worden geïmplementeerd, kan daarmee gestart worden. 

83 10 GL Paragrafen: SROI 157/158 Wat is de omvang in fulltime arbeidsplaatsen dat met SROI is bereikt? De uitvoering van SROI vindt grotendeels regionaal plaats. Dat wil zeggen dat de 
SROI bepalingen lokaal worden opgenomen in de inkoopcontracten (boven de 
220.000), maar dat er vanuit de regio G&V een SROI adviseur actief is die bedrijven 
ondersteunt bij de invulling van de verplichtingen. De SROI adviseur heeft voor het 
laatst gerapporteerd over de periode januari t/m oktober 2019. 

In de rapportages die de regio oplevert wordt in principe geen onderscheid gemaakt 
in waar de geplaatste inwoner woonachtig is. In de periode januari - oktober 2019 
zijn er 21 inwoners geplaatst. Hoewel er geen onderscheid is kunnen we met 
zekerheid zeggen dat er zes Hilversumse inwoners zijn geplaatst op een 
arbeidscontract. De exacte omvang wordt niet op managementniveau bijgehouden. 
Daarnaast zijn er verschillende inwoners uit Hilversum op activeringstrajecten 
geplaatst.

84 11 GL Paragrafen: SROI 157/158 Hoe vaak is (relatief) afgeweken van het beginsel om 5% van de gefactureerde 
opdrachtsom aan SROI te besteden? Welke redenen bestonden hiervoor?

In de periode januari - oktober 2019 is er op 26 contracten SROI gerealiseerd. 24 
van de 26 contracten zijn uitgegaan van het 5% beginsel. Op twee contracten is 
daarvan afgeweken. De eerste contractant zat in het zuiden van het land, waardoor 
het lastig is om inwoners uit de G&V streek te plaatsen De tweede contractant 
voerde reeds werkzaamheden uit onder een contract dat afliep, waarbij het logisch 
was om qua SROI weer dezelfde voorwaarden te hanteren. In beide gevallen is er 
nog wel een percentage gerealiseerd van 2 en 2,5%.
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85 1 PvdA Financiële 
beschouweing

14 Ondanks het negatieve eindresultaat van de jaarrekening geeft u aan dat de financiële 
positie van de gemeente Hilversum in orde is. Hoewel opeenvolgende jaren met een 
vergelijkbaar resultaat kan de gemeente Hilversum hebben voordat de solvabiliteit in 
het gedrang komt?

De solvabiliteitsratio geeft aan in welke mate het bezit van de gemeente is 
gefinancierd met eigen vermogen (in welke mate is het bezit afbetaald). Het 
percentage in deze begroting is 24% en valt in de tussencategorie B (zie pag. 112). 
Als het percentage onder de 20% komt, wordt het kengetal aangemerkt in de 
categorie C (meest risicovol). Uitgaande van gelijkblijvend bezit, zou het eigen 
vermogen dan nog met € 13,5 miljoen kunnen dalen (€ 8,4 miljoen na 
resultaatbestemming jaarstukken 2019).

86 2 PvdA 3.2.3 
Weerstandsvermogen 

en risicobeheersing 

121 Onder “punt 10. Saldo inkomsten en uitgaven bijstand”  staat beschreven dat de 
resultaten op BUIG zo goed zijn dat er geen vangnet regeling aangevraagd behoeft te 
worden. Kunt u aangeven wat het resultaat is van de BUIG over 2019? En hoe 
verhoudt dit zich tot de begroting? En kunt u aangeven waar in de jaarrekening wij dit 
bedrag kunnen vinden?

De financiële verantwoording van de BUIG valt binnen het thema sociale stad 
(pagina 78) of taakveld/ambitie 6.3 inkomensregelingen. Uit de toelichting blijkt dat 
het nadeel van € 880.000 met name wordt veroorzaakt door meer personele inzet. 
Ten aanzien van de BUIG waren de inkomsten € 30 miljoen (begroot € 29,9 miljoen) 
en de uitgaven € 32,3 miljoen (begroot € 32,2 miljoen). Het saldo tussen baten en 
lasten betreft een nadeel van  € 2,3 miljoen en het saldo tussen begroting en 
rekening is een nadeel van € 38.000.

87 3 PvdA Mooie Stad 20 U geeft aan dat er 219 nieuwe woningen bij zijn gekomen in 2019, waarvan 99 sociale 
huurwoningen. Is dit een netto totaal (dus met sloop en liberalisatie / verkoop 
meegerekend)?

Nee, dit is alleen het aantal nieuwbouw. De enige sloop die in 2019 heeft 
plaatsgevonden betreft een deel van het complex woningen van de Alliantie aan de 
Van Dijk-/Dasselaar/-Verschurestraat. Hier zijn afgelopen jaar en worden ook dit jaar  
nieuwe sociale huurwoningen opgeleverd - per saldo zelfs meer dan  gesloopt. 

88 4 PvdA Mooie Stad 20 Kunt u aangeven hoeveel nieuwe woningen in het middensegment zitten (koop en 
huur), hoeveel duur (koop en huur), en hoeveel sociale koopwoningen? Kunt u 
dezelfde cijfers geven voor het jaar 2018 en het jaar 2017?

In 2019 zijn er geen middeldure woningen opgeleverd (huur of koop). Ook zijn er 
geen sociale koopwoningen opgeleverd. Alle opgeleverde koopwoningen vielen in 
de categorie 'duur', in totaal 52 in 2019.

In 2018 zijn er 10 middeldure woningen opgeleverd (huur of koop). Ook zijn er geen 
sociale koopwoningen opgeleverd. Alle opgeleverde koopwoningen vielen in de 
categorie 'duur', in totaal 108 in 2018.

89 5 PvdA Mooie Stad 20 Kunt u aangeven hoeveel van alle nieuwe woningen in 2018 en 2019 voor één of 
tweepersoonshuishoudens zijn?

In 2018 en 2019 zijn er respectievelijk 190 en 191 appartementen opgeleverd. Dit 
beschouwen wij als woning voor 1- en 2 persoonshuishouden.

90 6 PvdA Financiële 
beschouwingen

11 Het tekort op de uitvoering van Jeugdwet en WMO is opgelopen tot 3,0 Meuro. Kunt u 
een uitsplitsing geven van hoe dit tekort is opgebouwd per beleidsplan / -maatregel 
met daarin specifiek de opbrengsten vna de beoogde substitutie?

Voor de oorzaak/opbouw van het tekort verwijzen we naar RIB 2019-67 en de tabel 
op pagina 64 ‘middelen programma’ . Binnen het thema ondersteunende stad zijn de 
tekorten jeugd en Wmo weergegeven. In de jaarrekening 2019 is geen sprake van 
beoogde substitutie.  

91 7 PvdA Ondersteunende Stad 59 U geeft aan dat indicatieloze begeleiding een aanvulling op de geïndiceerde 
begeleiding is. Hoe wordt dit bedoeld, was het niet deels ter vervanging van? En wat 
zijn de financiële resultaten hiervan? En is dit experiment gestopt?

Begeleiding in de Wijk, toegankelijk zonder indicatie en beschikking, is een 
aanvulling op geïndiceerde begeleiding die via het Sociaal Plein kan worden 
toegewezen. Inwoners die gebruik maken van Begeleiding in de Wijk hoeven dan 
(mogelijk) geen gebruik te maken van geïndiceerde begeleiding. In alle gevallen 
kunnen inwoners een beroep doen op geïndiceerde begeleiding via het Sociaal 
Plein, ook als zij Begeleiding in de Wijk ontvangen. De besparingen in verband met 
de invoering van Begeleiding in de Wijk worden geschat op 25%. Voor meer 
informatie verwijzen wij u naar de collegebrief over dit onderwerp, die u eind mei 
ontvangt. Het experiment "Indicatieloos werken" is per 1 november 2019 gestopt. 

92 8 PvdA Financiële 
Beschouwing

13 Over de pensioenvoorziening wethouders: De dekkingsgraad voor het ABP kent een 
grote terugval. Ontstaat hiermee een nieuwe aanvulverplichting?

Zie antwoord vraag 70. De pensioenvoorziening wethouders is geregeld via de Appa. 
De gemeenten dienen deze pensioenen op te bouwen of te verzekeren. De 
pensioenvoorziening gaat niet via het ABP pensioenfonds.

type KOOP HUUR

totaal

Een-
gezins-
woning

Apparte-
ment Sociaal

Middel-
duur Duur Sociaal

Middel-
duur Duur

2017 283 86 197 11 39 41 172 20

2018 276 86 190 0 0 108 73 10 85

2019 219 28 191 0 0 52 99 0 68
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93 9 PvdA Bedrijfsvoering 153 Op het gebied van sociaal werkgeverschap zijn we voort gegaan op de ingeslagen 
weg. In 2019 zijn er 11 mensen met een doelgroep achtergrond in dienst. Dit komt 
neer op 6,24 fte (1 fte is 25,5 werkuren). Doelstelling conform de landelijke norm is 
12,8 fte voor 2019, deze doelstelling is lager dan onze eigen ambities voor 2019 (18 
plaatsingen in totaal). Onze eigen ambities zijn te hoog gebleken en hebben we niet 
gehaald. - Wat is de oorzaak dat Hilversum de landelijke norm maar voor de helft 
heeft gehaald?

Het blijft lastig plaatsen te creëren, de juiste ondersteuning te bieden en mensen 
succesvol binnen te houden. Helaas hebben we in proefperiodes ook weer afscheid 
moeten nemen van 2 kandidaten om verschillende redenen. Het netwerk met UWV, 
werkgeverservicepunt, de regio en onze klantmanagers is aanzienlijk versterkt. 

94 10 PvdA Effectief en efficiënt 
bestuurde stad

87 Verplichte indicator nr 3 “Apparaatskosten, kosten per inwoner”  op pag 87 wijkt sterk 
negatief af van de gewenste streefwaarde. Kunt u aangeven waarom deze indicator zo 
sterk afwijkt?

De toelichting is op pagina 88 opgenomen. Tot en met de begroting 2019 werd 
alleen het totaal van de ambtelijke salarislasten opgenomen onder de 
"apparaatskosten". Vanaf de jaarstukken 2018 betrekken we, conform de definitie 
van “apparaatskosten”, ook de materiële lasten op het taakveld Overhead hierbij 
(denk hierbij o.a. aan de huisvestings- en de ICT kosten). 

95 11 PvdA Effectief en efficiënt 
bestuurde stad

87 Indicator: “Externe inhuur”  op pag 87 wijkt extreem af van de gewenste streefwaarde, 
nl 19% tegen gestreefd 4,7%. Hoe heeft deze indicator zich ontwikkeld over de periode 
2015 – 2019?
Kunt u aangeven waarom de gemeente Hilversum er in 2019 niet in geslaagd deze 
ongewenste ontwikkeling tegen te gaan?

Zie antwoord vraag 14. De wettelijke indicator is vanaf 2017 van toepassing, naar 
aanleiding van de nieuwe BBV regels. 

Jaar     wettelijke      werkelijke
            indicator         inhuur
2017      3,0%             19,0%
2018      6,9%             18,8%
2019      4,7%             19,0%

96 12 PvdA Veilige Stad 81 Indicator:  “Geweldsmisdrijven, aantal per 1.000 inwoners” op pag 81 wijkt negatief af 
van de streefwaarde. Hoe heeft deze indicator zich ontwikkeld over de periode 2015 – 
2019? unt u aangeven waarom de gemeente Hilversum er in 2019 niet in geslaagd 
aan de gewenste streefwaarde te voldoen, of deze te overtreffen?

De indicator geweldsmisdrijven wijkt inderdaad af van de streefwaarde (4,5). In de 
periode 2015 - 2019 gaf de indicator 5,0 aan met 2 uitschieters: in 2016 (5,6) en in 
2017 (5,4).  Bedreigingen is dan een delict dat iets negatiever uitvalt ten aanzien van 
2018. De onveiligheidsgevoelens in het centrum tijdens het uitgaan zijn in 2019 ook 
afgenomen, dit kan met elkaar in verband staan. Er is goed en regulier contact 
tussen de politie, de (horeca-) ondernemers in het centrum en de gemeente om het 
uitgaan in het centrum van Hilversum zo veilig mogelijk te maken en te houden. 

97 13 PvdA Veilige Stad 81 Indicator: “Vernielingen en beschadigingen (in de openbare ruimte), aantal per 1.000 
inwoners”  op pag81 wijkt negatief af van de streefwaarde. Hoe heeft deze indicator 
zich ontwikkeld over de periode 2015 – 2019? unt u aangeven waarom de gemeente 
Hilversum er in 2019 niet in geslaagd aan de gewenste streefwaarde te voldoen, of 
deze te overtreffen?

De indicator vernielingen en beschadigingen (in de openbare ruimte) wijkt inderdaad 
af van de streefwaarde (5,0). In 2015 was 8,9 waarna het zich positief ontwikkelde 
naar 7,7 in 2016 en 6,2 in 2017. In 2018 was dit 5,3 en in 2019 is deze weer 
gestegen naar 6,2. In 2019 was er sprake van een toename van vernielingen aan 
auto's in een bepaalde buurt. Naar aanleiding van die vernielingen zijn er 
gesprekken gevoerd met onze ketenpartners in het wijkteam en met de buurt om de 
vernielingen te voorkomen. 

98 14 PvdA Werkende Stad 73 Indicator: “Lopende reintegratievoorzieningen, aantal per 10.000 inwoners van 15-64 
jaar”  op pag 71 wijkt negatief af van de streefwaarde. Kunt u aangeven waarom 
gemeente Hilversum niet aan de gewenste streefwaarde voldoet?

De streefwaarde die hier genoemd wordt is achterhaald en wordt momenteel 
herzien. Onze realisatie is gelijk aan die van andere gemeentes. 

99 15 PvdA Ondersteunende Stad 57 De indicatoren voor de jeugdvoorzieningen: kunt u aangeven waar de streefwaarde op 
is gebaseerd?

De streefwaarden zijn enigszins arbitrair. Wij zitten vaak net iets onder het landelijke 
niveau (in positieve zin) en daarom lijkt het gerechtvaardigd om ook met onze 
streefwaarden (onze ambitie) onder het landelijke niveau te blijven. 

100 16 PvdA Duurzame Stad 38 Indicator: “Aantal kg huishoudelijk restafval per inwoner” voldoet bij lange niet aan de 
streefwaarde. U geeft aan dat dit komt door de invoering van het nieuwe 
inzamelsysteem. Kunt u dit nader specificeren? Immers het nieuwe systeem was reeds 
versneld uitgerold in 2018 en deze indicatoren zijn als het goed is gesteld met het 
nieuwe systeem in acht nemend.

In de laagbouw zijn in 2018 versneld de minicontainers ingevoerd. De daarbij 
behorende nieuwe inzamelfrequenties zijn in 2019 ingevoerd. Het plaatsen van 
ondergrondse containers bij hoogbouw is nog niet afgerond. Het aansluiten van de 
centragebieden en de hoogbouw is nodig om de kg restafval en percentage 
afvalscheiding te halen. De versnelling heeft vanaf 2019 wel gezorgd voor een 
aanzienlijke stijging aan afvalscheiding en daling van restafval maar echter nog niet 
tot gedefinieerde ambitie.

101 17 PvdA Duurzame Stad 38 Indicator: “Percentage hernieuwbare elektriciteit” heeft een dramatisch slechte 
performance. U geeft aan dat Hilversum lager dan gemiddeld scoort omdat er geen 
windmolens staan. In hoeveel gemeentes van Nederland staan windmolens?

Via de onderstaande link krijgt u een overzicht van het aantal windturbines per 
energieregio in 2018. https://www.cbs.nl/nl-nl/maatwerk/2019/36/aantal-en-vermogen-
van-windturbines-per-res-regio
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102 18 PvdA Duurzame Stad 38 Ondanks dat de meeste activiteiten met ‘groen’ worden afgevinkt blijven de cijfers tov 
de indicatoren achter. Valt hier een conclusie uit te trekken dat de geplande activiteiten 
niet afdoende zijn geweest?

Nee, die conclusie gaat niet op. Onze eigen beleidsdoelstelling in het programma 
Duurzaam Hilversum 2016-2020 is gericht op 100 kiloton CO2 reductie. Daar zijn 
onze activiteiten dan ook op gericht. De cijfers voor de CO2 uitstoot blijven niet 
achter. Energiebesparing is voor Hilversum op dit moment de meest relevante 
manier om CO2 te reduceren. Hilversum blijft wel achter op de landelijke 
doelstellingen voor hernieuwbare energie. Dat heeft vooral te maken met het 
ontbreken van de grootschalige productie van elektriciteit uit zon en wind in de Gooi 
en Vechtstreek. 

103 19 PvdA Financiële 
Beschouwingen

14 U schrijft over de algemene reserves dat deze binnen de financiele beleidskaders wel 
vrij aanwendbaar zijn. Wil u dit toelichten en daarbij aangeven wanneer u het 
budgetrecht raakt, wanneer het politiek gevoelig en wanneer u van uw actieve 
informatieplicht gebruik hoort te maken.

Vrij aanwendbaar moet worden gelezen als inzetbaar voor algemene, nog niet 
vastgestelde, doelen. Dit in tegenstelling tot de bestemde reserves waarvoor de raad 
de betreffende reserve apart heeft gezet voor de realisatie van een bepaald doel. 
Voor zowel onttrekkingen alsook toevoegingen aan reserves is een raadsbesluit 
vereist.

104 20 PvdA Financiële 
Beschouwingen

16 U geeft aan: “Het huidige exploitatietekort zou kunnen worden opgevangen met een 
verhoging van de OZB. Er is voldoende onbenutte belastingcapaciteit.” Kunt u 
toelichten wat u hiermee bedoelt? Wat is de ingeschatte waarde van deze onbenutte 
belastingcapaciteit?

Op pagina 128 van de jaarstukken wordt de onbenutte belastingcapaciteit uitgelegd. 
De onbenutte OZB-capaciteit is het verschil tussen enerzijds de OZB-opbrengst bij 
het door de gemeente Hilversum vastgestelde tarief en anderzijds de opbrengst die 
zou worden behaald als de gemeente het tarief zou hanteren dat minimaal nodig is 
om in aanmerking te komen voor een aanvullende uitkering op basis van artikel 12 
Fvw (Financiële verhoudingswet). De onbenutte capaciteit bedraagt € 11,8 miljoen.

105 21 PvdA Mooie stad 20 beheer openbare ruimte wordt op streefwaarde A (centrum) en B (wijken) uitgevoerd. 
Wordt wordt niet meer gestreefd naar gemengde vormen en wat levert een 
streefwaarde niveau C op aan bespraring?

In het verleden is besloten om in het centrum streefwaarde A aan te houden en in de 
wijken streefwaarde B. Als streefwaarde A verlaagd wordt naar streefwaarde B en 
streefwaarde B naar streefwaarde C, levert dat een besparing van circa 580.000 
euro op jaarbasis op. Het gaat daarbij in hoofdzaak om de verlaging van de 
frequentie van het groenonderhoud, de verwijdering van zwerfafval, de 
straatreiniging en onderhoud straatmeubilair (afvalbakken en zitbanken) alsmede 
terugbrengen gladheidsbestrijding. De kwaliteit van het groen en de openbare ruimte 
zijn kenmerkend voor Hilversum. Nu een stap terug zetten in het onderhoudsniveau 
levert nu weliswaar geld op, maar kost op termijn heel veel meer geld.

106 22 PvdA Mooie Stad 21 In relatie tot de omgevingsvisie geeft u aan gezondheid mee te nemen. Hoe is dit 
geoperationaliseerd en waar is dit in vastgelegd? Mogen wij aannemen dat hiermee 
meer wordt bedoeld dan alleen het deelnemen van de GGD?

Inderdaad zorgt het betrekken van kennis over gezondheid ook ervoor dat het thema 
in de op te leveren producten wordt geborgd. Ook via regionale overleggen met de 
GGD en kennis uitwisseling met andere gemeenten wordt bekeken hoe gezondheid 
betrokken kan worden. Dit is overigens ook voor bijv. de GGD zelf nieuw. Concreet 
is in 2019 ten behoeven van de op te stellen Omgevingsvisie een zogenoemde 
Omgevingsfoto opgesteld. Hierin zijn de opgaven voor Hilversum in beeld gebracht. 
Gezondheid is een van de onderdelen die hierbij in ogenschouw is genomen. Ook bij 
de start van de m.e.r.-procedure is expliciet benoemd dat naast de gebruikelijke 
aspecten er ook aandacht is voor gezondheid en veiligheid; zie notitie Reikwijdte en 
Detailniveau (NRD). En uiteraard heeft gezondheid ook een plek gekregen in het 
door u als raad vastgestelde plan van aanpak. Hierin is het begrip gezondheid 
gekoppeld aan aspecten van de fysiek leefomgeving die betrekking hebben op 
beweegvriendelijke omgeving, ruimte voor ontmoeting, voorkoming van hittestress, 
toegankelijkheid, en normen rondom bodem-, water-, luchtkwaliteit en geluid. Op 
deze laatste aspecten dient de op te stellen omgevingsvisie immers o.a. richting te 
geven aan de implementatie van de zogenoemde bruidsschat in het Omgevingsplan. 

107 23 PvdA Mooie Stad 22 U speekt van de verordening middenhuur. dit lijkt een foutje. bedoelt u de 
doelgroepenverordening?

In December 2019 is een conceptverordening middenhuur in de raadscommissie 
besproken. In de raadscommissie is inderdaad aangegeven dat er een 
doelgroepenverordening aan de raad voorgelegd zal worden.

108 24 PvdA Levendige Stad 25 Het aantal bezoekers van culturele instellingen ligt op ongeveer de helft van de 
streefwaarde voor 2022, ligt u op schema?

Het bezoekersaantal is nog niet geheel bekend. Inmiddels is het aangevuld met het 
bezoekersaantal van de bibliotheek, dat nu bekend is gemaakt en 226.500 bedraagt. 
Zie ook de beantwoording van vraag 43.
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109 25 PvdA Mooie Stad 28 De activiteit ‘Bevorderen van de toeristische aantrekkelijkheid’ beoordeelt u met groen. 
Waar is dit op gebaseerd? Welke activiteiten zijn hiervoor ondernomen?

Voor het recreatie- en toerismebeleid sluiten we aan bij de Regio Gooi en 
Vechtstreek, en de MRA. Stichting Hilversum Marketing heeft hierin een belangrijke 
taak. Zij zijn bijvoorbeeld betrokken bij de campagne Pilot gebiedsgerichte aanpak 
Toerisme & Cultuur Gooi en Vechtstreek 2019-2020 vanuit de MRA/ Amsterdam & 
Partners. Daarnaast werkt Stichting Hilversum Marketing samen met de Regio Gooi 
en Vecht waar de regiopositionering voor wordt verzorgd. Bij Hilversum Marketing is 
ook de VVV functie ondergebracht waar bezoekers met vragen terecht kunnen over 
mogelijke uitjes in Hilversum, uitleg over de weg en openbaar vervoer, de Uitagenda 
en Fiets- en wandelplattegronden en andere informatiedragers verkrijgbaar ter 
promotie van lokale activiteiten. Daarvoor is ondermeer in 2019 een nieuwe 
algemene plattegrond van Hilversum gemaakt en zijn diverse thema plattegronden. 
Tevens is de brandstore opgericht met een eigen Hilversumse productlijn. In 2019 is 
ook de campagne We Live here gestart met verhalen van inwoners rond thema’s als 
media, architectuur, ondernemen, natuur, uitgaan en winkelen. Deze campagne richt 
zich niet alleen op de eigen inwoners maar ook op bezoekers. Ook het lokale 
aanbod op het gebied van kunst& cultuur en cultureel erfgoed draagt bij aan de 
toeristische aantrekkelijkheid van Hilversum. 

110 26 PvdA Verbindende Stad 48  U stelt ‘De veronderstelde maakbaarheid blijkt zeer beperkt.’ Waarop veronderstelde u 
maakbaarheid?

Zie antwoord op vraag 59

111 27 PvdA Sociale Stad 79 De economische promotie kosten zijn met 186.000 euro overschreden. Kunt u dit 
verschil verklaren? Welk besluit ligt hieraan te grondslag?

De toelichting is opgenomen op pagina 72. Hier is aangegeven dat in 2019 subsidies 
zijn verleend die van te voren niet konden worden voorzien, zoals subsidieverzoek 
van de nieuwe Ondernemersvereniging Arenapark & Laapersveld. Daarnaast is een 
bijdrage gedaan aan onderzoek naar stedelijke logistiek (verzoek van Platform 
Economie) en het onderzoek naar de huisvestingsbehoefte van specifieke 
doelgroepen (o.a. studenten, expats) op verzoek van bedrijfsleven en 
onderwijsinstellingen.

112 28 PvdA 3.3.4 Water 134 Waarom zijn de geplande investeringen ‘water’ niet uitgevoerd? In 2014 is er door ingenieursbureau TAUW een inventarisatie met raming gemaakt 
van achterstallig onderhoud aan de beschoeiing van het Hilversums kanaal en 3e 
Havenarm. De 3e Havenarm is onderdeel van een krediet van 2016 en wordt eind dit 
jaar afgesloten.
Voor het vervangen van de beschoeiing in het Hilversums kanaal is 2,7 miljoen 
beschikbaar verdeelt over 4 jaarschijven; 2017 t/m 2020. Dit project is in de 2e helft 
van 2018 gestart met de inventarisatie, ontwerp, onderzoeken, toetsen e.d. De 
planning is dat ca. 70% in 2021 wordt uitgevoerd en dat de overige delen kort daar 
op volgen. Tot nu toe hebben alle onderzoekskosten het krediet van 2017 belast, 
vandaar dat er in jaarschijf 2019 niets geboekt is.

113 29 PvdA Duurzame Stad 40 De activiteiten onderzoek bodemverontreiniging en onderzoek geluidshinder zijn 
beiden vertraagd. Wat is de oorzaak van deze vertraging? Hoeveel van de 80 locaties 
zijn in 2019 onderzocht op bodemverontreiniging?

 - Onderzoek bodemverontreiniging: Bodemonderzoeken starten met een Historisch 
Onderzoek (HO) in het archief. Vervolgens wordt bepaald of en in welke mate de 
betreffende bodem daadwerkelijk moet worden onderzocht. Dit start op zijn beurt 
met een Oriënterend Onderzoek (OO) gevolgd door mogelijk een Nader Onderzoek 
(NO). Er wordt niet zozeer 80 locaties bedoeld maar 80 typen onderzoek 
(HO/OO/NO). Vanwege complexe situaties moesten er meerdere archieven worden 
geraadpleegd. Hierdoor is er vertraging opgelopen. Wel blijkt uit de resultaten tot nu 
toe dat er op minder locaties dan oorspronkelijk gedacht (vervolg)onderzoek in de 
bodem moet plaatsvinden. Het bodemonderzoek op de resterende locaties is nu in 
uitvoering.                                
 - Onderzoek geluidshinder: Door capaciteitsgebrek is niet aan de afronding van de 
prioriteitenlijst geluidshinder toegekomen. In 2020 wordt hierop extra geïnvesteerd.

114 30 PvdA Levendige Stad 30 U geeft aan dat het ‘onderzoek naar post65 cultureel erfgoed is doorgeschoven 
vanwege te weinig capaciteit. In de begroting voor 2019 stond daarnaast ook de 
doelstelling om de televisietoren tot gemeentelijke monument te benoemen. Is dit al 
gebeurd en zo nee, waarom niet?

Het aanwijzen van monumenten gebeurt na een inventarisatie en selectie op grond 
van kennis van de periode en de architectuur en stedenbouw in totaliteit. Dat de 
televisietoren wordt geselecteerd is evident, de aanwijzing was gepland als start van 
het Post65 project. Hiervoor is echter geen budget en capaciteit beschikbaar gesteld.
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115 31 PvdA Algemeen - Een aantal indicatoren verwijzen naar de Hilversum Monitor. Kunt u deze als bijlage 
meesturen?

In de komende periode zullen de belangrijkste resultaten van de Monitor 2019 
gecommuniceerd worden richting College en Gemeenteraad zoals gebruikelijk. Dit 
jaar zal er extra aandacht zijn voor trendonderzoek (2016-2019) en opvallende 
wijkverschillen. Zodra dat gereed is, zal ook de Monitor 2019 worden 
gecommuniceerd.

116 1 CDA Houdbare financien blz 16 De structurele exploitatieruimte bedraagt negatief 1,9%. Het is niet gezond om dit op 
termijn met incidentele baten te blijven dekken. We horen dat ca 1/3 van de 
gemeenten een structureel verlies maakt.  In hoeverre is dit beeld van Hilversum 
afwijkend binnen de G40 van grote gemeenten?

Momenteel is er nog geen beeld van de jaarstukken 2019 van de grotere 
gemeenten. Algemeen kan wel worden geconstateerd dat met name de zorgtaken 
zwaar drukken op de financiën van de verschillende gemeenten en dat steeds meer 
gemeenten hierdoor met negatieve rekeningresultaten worden geconfronteerd.

117 2 CDA Culturele 
voorzieningen

blz 25 De streefwaarde t.a.v. tevredenheid met de culturele voorzieningen wordt ruim niet 
behaald. Nu is ook het theater in Gooiland v.w.b. het theateraanbod gesloten. Wat 
betekent dit volgens u voor het behalen van deze streefwaarde?

De streefwaarde heeft betrekking op het aanbod 'evenementen'. Een regulier 
aanbod op podia is daar geen onderdeel van.

118 3 CDA 5. cultureel erfgoed blz 31 Er zijn minder aanvragen voor kleine subsidies monumenten ingediend. Kunt u 
aangeven hoeveel aanvragen er zijn ingediend en voor welke subsidiebedragen?

De kleine subsidies kunnen tot een bedrag van € 10.000 per aanvraag worden 
uitgekeerd voor subsidiabele restauratiekosten. Daarnaast heeft Hilversum het 
Hilversums Restauratiefonds voor laagrentende leningen. In 2019 zijn subsidies 
toegekend aan 11 projecten ter waarde van € 97.239,-

119 4 CDA 5. cultureel erfgoed blz 31 Het is al een geruime tijd stil rondom het project Kerkbrink. Is het onderzoek inmiddels 
afgerond en kunt u dit onderzoek met de raad delen?

Stichting Mediaplein heeft afgelopen periode gewerkt aan concrete uitwerking van de 
plannen en aan het opstellen van de businesscase voor realisatie van het 
Mediacultuurplein. De oplevering van de afgeronde businesscase wordt rond het 
zomerreces verwacht. De uitkomsten van de businesscase zullen met de raad 
worden gedeeld. Parallel hieraan is de Mediacultuurmakerij (werktitel) in 
voorbereiding. Vanuit deze locatie wordt gestart met programmering op en rond de 
Kerkbrink. De locatie heeft een tijdelijk karakter en is bedoeld om het inhoudelijk 
concept in de praktijk verder uit te werken. Tegelijkertijd krijgt dit deel van het 
centrum hiermee een impuls.

120 5 CDA Bereikbare stad blz 34 Er is nog geen start gemaakt met het verbeteren van de toegankelijkheid van alle 
bushaltes voor minder validen. Is dit inmiddels opgepakt? 

Zie beantwoording vraag 7.

121 6 CDA Duurzame stad blz 38 Prestatieindicatoren: De ambities op afvalscheiding en huishoudelijk restafval zijn bij 
lange na niet gehaald terwijl het budget is overschreden. Is er een plan gemaakt om de 
achterstand in te lopen en is hier voldoende budget voor beschikbaar?

Zie ook het antwoord op de vragen 57 en 100. Door de verlate start van het VANG-
project zijn de ambities in 2020 nog niet gehaald. Inmiddels zijn de 
laagbouwwoningen versneld voorzien van minicontainers en worden de 
hoogbouwlocaties ook aangesloten. De komende periode is nodig om de procedures 
rondom de plaatsingen van ondergrondse containers zorgvuldig door te lopen en af 
te ronden. (participatie, zienswijze locaties, en verplaatsen kabels en leidingen). Het 
VANG-programma wordt nog binnen de vastgestelde investeringen uitgevoerd. 

20-5-2020 18



Nummering Vraagnr.fractie Fractie Hoofdstuk/paragraaf blz. Technische vraag Antwoord

Technische vragen van de raad bij de jaarstukken 2019

122 7 CDA 2. openbaar groen blz 41 Er zijn minder aanvragen ingediend voor het organiseren van evenementen. Welke 
evenementen zijn aangevraagd en welke niet tov voorgaande jaren?

• We geven voor terugkerende evenementen een jaarvergunning af. Denk 
bijvoorbeeld aan terugkerende braderieën, de Trotsmarkt op de Gijsbrecht, de 
marktpleinoptredens (ca 10 stuks).
• Met de komst van de BGBOP (Besluit brandveilig gebruik en basishulpverlening 
overige plaatsen) vallen diverse activiteiten niet meer onder een 
evenementenmelding / -vergunning.
• Voor tentoonstellingen in de openbare ruimte bijv. de uitreiking van de Zilveren 
Camera werd voorheen verleend door middel van een evenementenvergunning, nu 
is het een vergunning/melding ‘in gebruikname openbare grond’
• Hilversum Alive is niet georganiseerd.
• Evenementen die veelal in gebouwen plaatsvinden met de juiste bestemming zijn 
vaak niet vergunningsplichtig. Denk hierbij aan Iktoon, Dudok  Festival, 
sportevenementen op het eigen veld, activiteiten in horecagelegenheden (popronde). 

• Terugkerende evenementen die in 2019 gestopt zijn, zijn:
o Hilversum Alive
o Scenecs
o Gooisch Straathockey
o Obstacle Run
o Maple Leaf Cross
• Door de voorbereidingen van het HOV project kunnen een aantal evenementen 
daar niet plaatsvinden. Deze vinden nu plaats bij de hei van Laren, dit zijn:
o Maple Leaf Cross
o Jeanett Memorial

123 8 CDA Verbindende stad blz 47 Helaas is het percentage volwassenen met een hoge eenzaamheidsscore niet 
gemeten in 2019. Wij vermoedden dat het huidige coronabeleid dit percentage zal 
verslechteren. Gaat u deze meting in 2020 wel uitvoeren? Dit zou mooi aansluiten als 
nulmeting bij de aanpak in 2020 conform motie 19/78 

De eenzaamheidsscore maakt onderdeel uit van de GGD Gezondheidsmonitor die in 
september 2020 weer wordt gestart. Wij doen deze meting dus niet zelf. De 
rapportage wordt in 2021 verwacht. De eenzaamheidsscore die uit de monitor volgt 
kan mogelijk worden gebruikt als nulmeting voor het actieplan eenzaamheid. 

124 9 CDA 2. 
maatwerkvoorziening 

WMO

blz 58 Wachtlijsten: De achterstanden met betrekking tot afhandeling WMO-aanvragen zijn 
nog steeds fors en komen nog niet eens in de buurt van de door de coalitie 
geformuleerde ambitie van 2 weken. Kunt u aangeven wat de extra financiële 
investering is geweest in 2019  om deze achterstanden weg te werken?

Wij verwijzen naar RIB 2019-18 "Actieplan wegwerken wachtlijst Wmo". Op 19-3-
2019 heeft het college van B&W besloten de huidige wachtlijst bij de Wmo binnen 4 
maanden weg te werken door een eenmalige uitbesteding. De incidentele kosten zijn 
geraamd op €150.000 en komen voor € 100.000 ten laste van de stelpost Wmo die 
opgenomen is naar aanleiding van het coalitieakkoord, en voor € 50.000 ten laste 
van het begrotingssaldo 2019. De werkelijke uitgaven bedroegen in 2019 ruim € 
144.000.

125 10 CDA 2. 
maatwerkvoorziening 

WMO

blz 59 Hoe verklaart u de sterke stijging inzake de verstrekking van scootmobielen en 
trapliften? Is dit het gevolg geweest van achterstanden van de verwerking van 
aanvragen? Wat zegt dat over de verwachtingen voor 2020?

Een mogelijke verklaring voor de stijging in het aantal verstrekte scootmobielen is de 
invoering van het abonnementstarief in 2019. Een andere verklaring is dat in 2019 
een externe projectgroep achterstand in meldingen heeft afgehandeld. Hierdoor zijn 
in korte tijd méér toekenningen afgegeven in 2019. Het aantal inwoners met een 
(nieuwe) indicatie voor open elektrische vervoermiddelen en andere 
buitenvervoermiddelen vertoont elk jaar nog een stijging. 

126 11 CDA 3. 
Maatwerkdienstverleni

ng volwassenen

blz 60 De zorglasten stijgen fors. Dit komt mede door de toenemende extramuralisering in de 
zorg. Verwacht u dat deze trent zich voortzet? Zo ja, kunt u de implicaties hiervan 
duiden.

Deze trend zet zich ongetwijfeld voort. Het beleid van de rijksoverheid is er immers 
op gericht om inwoners zo lang mogelijk thuis te laten wonen. Dat leidt ertoe dat 
noodzakelijke zorg en ondersteuning op grond van de Wmo zoveel mogelijk bij 
mensen thuis wordt geboden. Het financiële effect van deze trend is niet te 
berekenen.

127 12 CDA 4. Economische 
promotie

blz 71 Economische promotie: U geeft aan dat nagenoeg alle doelen zijn gerealiseerd. Kunt u 
de opbrengst ook duiden in een economische waarde? 

Nee, een dergelijk onderzoek hebben we niet tot onze beschikking.
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128 13 CDA 2. Arbeidsmarkt-
participatie

blz 74 Kunt u aangeven van hoeveel inwoners er een 'tegenprestatie' is gevraagd en zijn 
deze ook daadwerkelijk gerealiseerd?

De bijstandsgerechtigden die in een traject zitten richting werk, krijgen geen 
aanvullende tegenprestatie opgelegd. De bijstandsgerechtigden die niet direct 
bemiddelbaar zijn naar werk, krijgen van ons een passend aanbod voor 
maatschappelijke activiteiten. Pas als daar geen gehoor aan wordt gegeven (zonder 
goede reden) wordt beoordeeld of een tegenprestatieformeel opgelegd wordt. 
Daarbij is de nota maatwerk en tegenprestatie na de zomer verder uitgewerkt en 
ingaande dit jaar (2020) geïmplementeerd. De vastlegging hiervan is dus in 2019 
niet als cijfer op te halen.

129 14 CDA 1. Financiele 
huishouding

blz 94 Helaas is een fors bedrag aan oninbare belastingdebiteuren afgeboekt. Kunt u 
aangeven waarom er achterstand is ontstaan bij het innen daarvan? 

Het proces invordering kent een aantal hoofdstappen: opleggen (aanslagen, heffen) -
aanmaning-  post dwangbevel- hernieuwd dwangbevel (deurwaarder). Het probleem 
richtte zich op de laatste fasen van dit proces. Door de overgang in 2016 naar de 
nieuwe belastingapplicatie en de implementatie hiervan heeft het proces 
dwanginvordering forse vertraging opgelopen, hetgeen direct invloed heeft gehad op 
de inkomsten en uitgaven voor wat betreft de dwanginvordering met als resultaat dat 
er relatief veel oude openstaande vorderingen (debiteuren) ontstonden. Dit is in de 
jaarrekening 2016 en 2017 toegelicht.

130 15 CDA 3.5.2. Personeel blz 153 Op pag 75 staat een groen vinkje bij "uitvoering gegeven aan de quotumwet'. Op pag 
153 staat het niet is gehaald. Bent u nu tevreden over het resultaat of moet het beter?

We lopen op koers voor wat betreft het uitvoering geven aan de quotemwet als het 
gaat om Hilversum en haar inwoners. Voor wat betreft de eigen organisatie is het 
niet gelukt onze ambitie te halen, dus daar zijn we niet tevreden over en blijven we 
ons voor inzetten. De mensen van Tomin die de gemeentelijke kantoren 
schoonhouden zijn allemaal medewerkers uit de Banenafspraak.

131 1 CU algemene 
beschouwingen en 

Zorg

Alg. 
beschouwin

gen 8 en 
Zorg 62,63

Wat is de reden dat de kosten voor individuele trajecten in de jeugdzorg hoger 
worden? U noemt de stijgende aan tallen en hogere tarieven. Hebt u cijfers van de 
afgelopen jaren over de lengte van de individuele trajecten? Kan het zijn dat 
hulpverleningstrajecten langer zijn geworden? Zo ja, wat kan daar de oorzaak van zijn? 
Wat hebt u in 2019 gedaan om huisartsen kostenbewuster te maken?

Wij hebben u eerder (RIB 2019-67) geïnformeerd over de toenemende kosten voor 
de jeugdzorg en één van de factoren die wij hierbij zien is dat de complexiteit van de 
problemen die jeugdigen ervaren toeneemt. In 2019 zijn wij nog niet gestart met het 
meer kostenbewust maken van de huisartsen. Wel hebben wij het project POH 
Jeugd opgestart waarbij huisartsen een praktijkondersteuner jeugd krijgen 
aangeboden om efficiënter te kunnen doorverwijzen naar minder zware en dus 
minder dure jeugdhulp. Dit project is daadwerkelijk per maart van start gegaan maar 
door de corona maatregelen nog niet heel effectief (zie ook vraag 151). Er is recent 
een onderzoek geweest waarbij duidelijk is geworden dat landelijk de 
jeugdhulptrajecten langer geworden zijn. De lijn van de duur van de trajecten stijgt 
vanaf 2016. Er bestaat geen aanleiding om te veronderstellen dat dat in Hilversum 
niet het geval is. Ook hier zien wij immers dat de complexiteit van de hulpvragen 
toeneemt.  

132 2 CU algemene 
beschouwingen

8 De compensatie van het rijk voor de invoering van het abonnementstarief WMO is 
onvoldoende: wat is de relatie tussen de compensatie en onze werkelijke uitgaven? 
Komt er nog een naberekening?

Er is geen relatie tussen de compensatie van het Rijk voor de lagere eigen bijdrage 
(abonnementstarief) en de werkelijke uitgaven voor uitvoering van de Wmo. Voor de 
stijgende uitgaven Wmo als gevolg van invoering van abonnementstarief is er nog 
geen compensatie van het Rijk. Zie ook het antwoord op vraag 31 . 

133 3 CU Programma Wonen 20 Aantal sociale huurwoningen: streefwaarde 11.455. Gerealiseerd aantal in 2019 is 
11367. Hoeveel is het totaal aantal woningen in Hilversum?

Eind 2019 lag het totaal aantal woningen in Hilversum op 42.324

134 4 CU Programma Wonen 20 Hoeveel woningen voor één - of tweepersoons huishoudens zijn er bij gekomen in 
2019? Hoeveel daarvan zijn sociale huurwoningen?

In 2019 zijn er 191 appartementen opgeleverd. Dit beschouwen wij als woning voor 1- 
en 2 persoonshuishouden. In totaal zijn er in 2019 99 sociale huurwoningen 
opgeleverd, dit zijn uitsluitend appartementen.

135 5 CU Programma Zorg 52 Prestatie indicatoren schoolverzuim en vroegtijdig schoolverlaters: betekenen de 
jaartallen achter de realisatie dat het hier gaat om cijfers uit het genoemde jaar? (2017 
en 2018) Bij de JR 2018 staat bijvoorbeeld bij absoluut verzuim een realisering van 
0,52 zonder jaartal, terwijl het lijkt dat de realisering van 2019 (0,50) van 2017 is. 

Ten tijde van het aanleveren van de stukken van de jaarcijfers hadden we nog niet 
de beschikking over de meest actuele/definitieve cijfers. Definitieve cijfers 2018 2019 
(bron rapportage leerplichtwet G gemeenten 2018-2019 rijksoverheid en 
onderwijsincijfers.nl). Relatief verzuim 3.2%
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136 6 CU Zorg 53 Kunt u wat oorzaken noemen waarom het percentage vroegtijdig schoolverlaters van 
1,7 (2018) naar 2,1 in 2019 is gestegen? Welk verband is er met het ontbreken van 
werkgelegenheid voor laagopgeleide inwoners? Welke inzet is in 2019 gedaan om 
deze jongeren aan werk te helpen of weer naar school te krijgen? Dit onderdeel hebt u 
met oranje beoordeeld.

Uit de analyse van het RBL met betrekking tot de redenen voor voortijdig 
schoolverlaten komen de volgende oorzaken naar voren: 
-Leerlingen hebben al een verzuim verleden, waardoor het moeilijk is om aan te 
haken. 
-Een belangrijke oorzaak is een verkeerde studiekeuze. 
-Complexe psychische problematiek. 
-Moeite met de overgang van VO naar MBO (naar meer zelfstandigheid)
-Aantrekkende arbeidsmarkt (jongeren stromen op de arbeidsmarkt in zonder 
startkwalificatie en stoppen met opleiding. 

137 7 CU Zorg 58 Wachttijden WMO waren weggewerkt. Daarna weer toename. Was de toename te 
wijten aan het abonnemententarief, of waren er nog andere oorzaken? Wat betreft het 
abonnemententarief: wat hebt u gedaan om te anticiperen op de logisch te verwachten 
toename in aanvragen?

De toename in aanvragen Wmo is te wijten aan onder meer de invoering van het 
abonnementstarief, maar ook aan extramuralisering, vergrijzing etc. Om de toename 
in aanvragen af te handelen is vorig jaar gestart met het optimaliseren van de 
bedrijfsvoering (zie verder antwoord bij vraag 34).

138 8 CU Zorg 60 Schuldhulpverlening: hebt u cijfers wat betreft de wachttijden voor 
schuldhulpverlening?

Hiervoor verwijzen u naar het raadsdashboard sociaal domein Q1 2020 die u per 
collegebrief d.d. 22 april 2020 is toegestuurd.

139 9 CU Zorg 61 Hoeveel meldingen heeft de politie gehad in 2019 met betrekking tot personen met 
verward gedrag? Hebt u cijfers van de aard van de vervolgstappen van elke melding?

In 2019 zijn er 730 meldingen bij de politie binnen gekomen over personen met 
verward gedrag. Navraag bij de politie leert dat circa 25% van de meldingen wordt 
veroorzaakt door een beperkt aantal personen met verward gedrag. Deze personen 
zijn bekend bij GGZ centraal en hiervoor is een traject ingezet. Vanuit GGZ-centraal 
is het niet mogelijk om inhoudelijk aan te geven voor welke personen welke inzet 
gepleegd wordt. De andere 75% zijn meldingen over personen die maar één keer 
voorkomen in de registratie en ook die worden uitgelopen om te kijken of hier sprake 
is van personen met verward gedrag: daarna wordt deze persoon indien nodig naar 
zorg begeleid.

140 10 CU Werken 74 Inwoners begeleiden naar werk en inwoners begeleiden naar actieve deekname aan 
de maatschappij  staat oranje gemakeerd. Waar zit volgens u het grootste probleem: in 
het resultaat of in de begeleiding (hoeveelheid of kwaliteit)

Beiden. Het nieuw geformuleerde beleid voor begeleiding van mensen voor wie 
betaald werk niet haalbaar is, is pas medio 2019 door de raad vastgesteld en 
ingaande 2020 geïmplementeerd.

141 11 CU Werken 75 Rond Regionale werkgeversdienstverlening bestond verschil van inzicht over de aard 
van de inzet schrijft u. Code oranje. U hebt een "aanzet voor een nieuwe 
bestuursopdracht gegeven". Wat betekent dat? En wat hebt u nu concreet gedaan 
voor een betere samenwerking tussen Werkgeversservicepunt, Sociaal Plein, MBO 
Hilversum, lokale bedrijven, enz.

Op 14 november 2019 heeft er regionaal een bestuurlijke sessie plaatsgevonden om 
de taken, rol en verantwoordelijkheid van het WSP opnieuw onder de loep te nemen. 
Op 20 februari 2020 zijn de regionale uitvoeringsdiensten bij elkaar gekomen om de 
invulling verder te concretiseren. Momenteel worden aanvullende werkafspraken met 
bijbehorende prestatie- en procesindicatoren  waarmee de resultaten gemeten 
kunnen worden uitgewerkt. Voor stand van zaken omtrent samenwerking met MBO 
en bedrijven: zie collegebrief 1 jaar samenwerkingsagenda MBO d.d. 19 mei 2020 
en collegebrief intentieverklaring HvA d.d. 12 mei 2020. Vanuit de Werkkamer zijn 
ondernemers per brief actief gewezen op de landelijke en regionale voorzieningen 
voor ondernemers.

142 12 CU Werken 78 Wat is de stand van zaken mbt de Hilversumpas?("deze wordt nu doorontwikkeld") In 
welke fase bevindt zich deze doorontwikkeling?

Op dit moment wordt de laatste hand aan de businesscase gelegd, zodat die in het 
college kan worden vastgesteld en er een keuze gemaakt kan worden voor het 
meeste geschikte scenario voor de Hilversumpas. Eind mei wordt daarover besloten 
door het college en dat besluit zal ter advisering worden voorgelegd aan de 
commissie Zorg en Samenleving. Zodra is besloten welke variant van de 
Hilversumpas zal worden geïmplementeerd, kan daarmee gestart worden. 
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143 1 VVD 50 P. 50 Toelichting op de activiteiten Volksgezondheid: Met name op het gebied van de 
samenwerking met huisartsen en Ter Gooi hebben we stappen gezet. In dit kader is er 
ook periodiek overleg met Zilveren Kruis, de aangewezen zorgverzekeraar/ 
zorgkantoor voor onze regio. Vraag: kunt u dit nader toelichten. Waar bestaat de 
samenwerking met huisartsen en Ter Gooi uit en waarom zijn daar stappen gezet?

De samenwerking met de huisartsen in Hilversum wordt steeds steviger. De 
gemeente voert drie maal per jaar constructief overleg met vertegenwoordigers van 
de GEZ-en (Geïntegreerde Eerstelijn Zorg) Over 't Spoor, Casa Cura en SEHZ. Het 
initiatief daartoe ligt bij het Sociaal Plein. Aan deze overleggen neemt ongeveer 30 
% van de huisartsen rechtstreeks deel. Zij stemmen verder actief af met hun 
collega's en overige partijen in de eerste lijn zorg. Vertegenwoordigers vanuit de 
wijkteams zijn ook bij deze overleggen betrokken. In het vierde kwartaal van 2020 
zal er een vervolgenquête worden gehouden over de beleving van de 
samenwerking. 

Verder is de gemeente aangesloten bij het tweewekelijkse Regionale digitale overleg 
"Continuïteit van Zorg en Welzijn" waaraan ook TerGooi deelneemt. 

144 2 VVD 54 P. 54 Toelichting op de activiteiten onderwijsbeleid en leerlingenzaken:  Er is een 
applicatie aangeschaft om jongeren in een kwetsbare positie te kunnen volgen. Het 
streven is om in de loop van 2020 van deze applicatie gebruik te kunnen gaan maken 
en zo deze jongeren effectief te kunnen begeleiden en jeugdwerkloosheid te 
voorkomen. Dit gebeurt in samenwerking met het Regionaal Bureau 
Leerlingzaken. Vraag: Kunt u deze applicatie nader toelichten. Wat wordt bedoeld met 
jongeren kunnen volgen?

Deze applicatie of tool is nog niet ingezet. Het is ook niet de bedoeling om jongeren 
te ‘volgen’, maar om in beeld te krijgen hoeveel jongeren er in de gemeente zijn 
zonder werk of uitkering en die ook niet ingeschreven staan op een school/opleiding. 
Om hoeveel jongeren gaat het en kan de gemeente of het RBL iets voor hen 
betekenen. Dit doen we samen met het RBL en met inachtneming van de 
privacywetgeving.

145 3 VVD 57 P. 57 Prestatie-indicatoren ondersteunende stad: Waardering algehele dienstverlening 
Sociaal Plein. Vraag: Kunt u deze daling in de waardering van het Sociaal Plein 
verklaren c.q. nader toelichten?

Dit is een misverstand. Er is geen sprake van daling van de waardering 
dienstverlening Sociaal Plein. Sterker nog de waardering is juist gestegen tussen de 
jaren 2016 t/m heden. In 2018 en 2019 lag de waardering op een 7. In 2016 op een 
6,4 en in 2017 op een 6,9. De stijging is tot stand gebracht door gewijzigde 
werkwijzen binnen Sociaal Plein en de publiekscampagne en gewijzigde huisstijl 
destijds. Misschien komt de verwarring door de kolom links in de tabel van de 
jaarrekening. Daar staat een streefcijfer van een 7,5. Dat is wat we beogen om te 
gaan halen. Daar zijn we helaas nog niet, maar het streven is er wel.

146 4 VVD 58 P. 58 Toelichting op activiteiten Toegang: Er is een start gemaakt met indicatieloze 
Wmo-begeleiding in twee wijken, als aanvulling op de bestaande geïndiceerde 
begeleiding. Vraag: Wat zijn de eerste bevindingen met indicatieloze Wmo-
begeleiding in deze twee wijken?

“Begeleiding in de Wijk” (voorheen “indicatieloos werken”)  is per 1 november 2019 
gestart in twee wijken: Oost en Zuidwest. In de periode van 1 november 2019 tot 1 
maart 2020 heeft Versa Welzijn 70 zaken opgepakt. Hiervan kwamen er 18 van het 
Sociaal Plein. Stichting MEE heeft in diezelfde periode 35 zaken opgepakt. Hiervan 
zijn er drie door het Sociaal Plein naar MEE verwezen. De ervaringen met 
“Begeleiding in de Wijk” leidt tot een verbeterde ondersteuning van inwoners en 
tegelijkertijd tot lagere uitgaven binnen het Sociaal Domein. De omvang van deze 
besparingen zullen in de komende periode moeten blijken.

147 5 VVD 59 P. 59 Toelichting op Maatwerkvoorzieningen (Wmo): In 2019 zijn maatregelen 
genomen om de afhandeltermijn van de Wmo te verkorten. De tijdelijke inzet van extra 
capaciteit heeft hiertoe bijgedragen. Door toename van het aantal meldingen bij het 
Sociaal Plein is de afhandeltermijn daarna echter weer opgelopen. Er is een start 
gemaakt met de optimalisatie van het werkproces om de productiviteit te 
verhogen. Vraag: De VVD hecht veel waarde aan het voldoen aan de wettelijke 
afhandeltermijnen binnen de Wmo. Wanneer verwacht het college hier aan te kunnen 
voldoen?

We zijn druk bezig om de aanvragen binnen de wettelijke termijn te voldoen. Van de 
in april 2020 afgehandelde aanvragen was 69% van de aanvragen binnen de 
wettelijke termijn afgehandeld. We zien een stijgende lijn, mede door de 
maatregelen die zijn genomen om het werkproces te optimaliseren. Opgemerkt dient 
te worden dat de inwoner, ondanks dat het afhandelingspercentage van 69% nog 
niet op het gewenste niveau is, de gevraagde voorziening wel wordt ingezet. In de 
praktijk komt het voor dat de voorziening wordt geleverd, voordat de aanvraag 
volledig het administratieve proces heeft doorlopen. We verwachten in het najaar 
van 2020 80% van de aanvragen binnen de wettelijke termijn te voldoen.

148 6 VVD 59 P. 59 Financiële analyse Maatwerkvoorzieningen (Wmo) - Onder de 
maatwerkvoorzieningen vallen onder andere: Trapliften, rolstoelen en scootmobielen. 
Met name de scootmobielen laten een grote stijging zien. De lasten stijgen van € 
660.000 in 2018 naar € 990.000 in 2019, terwijl € 750.000 begroot was. Deze stijging 
komt overeen met een verhoogde aanvraag van nieuwe scootmobielen.  Vraag: Kunt u 
deze plotselinge stijging verklaren?

Een mogelijke verklaring voor de stijging in het aantal verstrekte scootmobielen is de 
invoering van het abonnementstarief in 2019. Een andere verklaring is dat in 2019 
een externe projectgroep achterstand in meldingen heeft afgehandeld. Hierdoor zijn 
in korte tijd méér toekenningen afgegeven in 2019. 
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149 7 VVD 62 P. 62 Activiteiten Jeugdzorg: De samenwerking met de gecertificeerde instellingen, 
zoals Veilig thuis en Jeugdbescherming versterken.  Vraag: Waarom staat hier een 
uitroepteken? Kunt u dit nader toelichten

Landelijk onderzoek laat zien dat er een structurele oplossing nodig is voor de 
wachtlijsten, de werkdruk en de personele werving bij gecertificeerde instellingen en 
de Raad voor de Kinderbescherming. Specifiek hebben wij u eerder geïnformeerd 
over de problemen bij Briedis (RIB 2020-04) rondom de financiering en de 
problemen bij de William Schrikker Stichting (collegebrief van 13 maart 2020) 
rondom de kwaliteit van de geleverde zorg. Zowel op lokaal als regionaal niveau 
vindt overleg plaats om te komen tot verbeteringen. De samenwerking vraagt dus 
om continue aandacht en verbetering. 

150 8 VVD 62 P. 62 Activiteiten Jeugdzorg: In gezamenlijkheid met 6 andere gemeenten nieuwe 
afspraken met gecertificeerde instellingen om de jeugdhulp te waarborgen en 
verstevigen. Vraag: Waarom staat hier een uitroepteken? Kunt u dit nader toelichten

Zie voorgaande vraag.

151 9 VVD 63 P. 63 Financiële analyse Jeugdzorg: Er wordt met name een stijging in verwijzingen 
door huisartsen waargenomen.  Vraag: Heeft de inzet van de POH-Jeugd bij de 
huisarts dan nog geen effect laten zien?

Het project POH Jeugd zou per januari 2020 van start gaan. Daarvoor hebben wij 
voorbereidingen moeten treffen met de huisartsen over bijvoorbeeld de werkplekken 
en de rapportages. De praktijkondersteuners jeugd die wij hebben aangenomen 
hadden een opzegtermijn en konden respectievelijk per februari en per maart 
beginnen. Vervolgens kwamen de corona maatregelen waardoor vanaf half maart 
bijna geen jeugdigen in persoon konden worden gezien. De praktijkondersteuners 
hebben een aantal video gesprekken en telefonische consulten gevoerd. De 
praktijkondersteuners zijn in deze situatie logischerwijs nog niet zichtbaar geworden 
voor jeugdigen en hun ouders. Wij zijn van plan om in elk geval per 1 juli een 
evaluatie uit te voeren naar de effecten van de praktijkondersteuners Jeugd. 

152 10 VVD 25 P25: De jaarrekening stelt dat, volgens de Hilversum Monitor, 53% in 2019 tevreden is 
met culturele voorzieningen. In de Hilversum Monitor 2018 staat 63% op pagina 33. 
Waar komt die 53% vandaan?

De afname is van 57% tevredenheid over cultureel aanbod in 2018 naar 49% in 
2019. De 53% en 63% is het percentage waar je op uitkomt als de categorie ‘weet 
niet/geen mening’ buiten beschouwing wordt gelaten. Welk uitgangspunt men ook 
kiest, er blijft sprake van een afname waardering cultureel aanbod.

153 11 VVD 27 P 27: We hebben 200k minder uitgegeven aan Sport dan begroot. Wat is de 
verklaring? Heeft dit te maken met de negatieve uitkomst op accommodaties die op 
pagina 28 staat? 

Ondanks onze pogingen om sportevenementen te stimuleren heeft dit in 2019 
beperkt geleid tot nieuwe initiatieven van derden en hebben de Melkhuisje Masters 
en Arenapark Obstacalrun niet plaatsgevonden. Daarnaast is het voornemen om 
buurtsportcoaches in te zetten voor het sportparkmanagement en cultuurcoaches in 
Hilversum nog niet volledig gerealiseerd. Dit resultaat heeft geen relatie met de 
accommodaties.

154 12 VVD 75 P 75: De uitstroom uit de bijstand lijkt minder hoog dan met Focus op Werk werd 
beoogd en dit leidde tot hogere uitgaven, dit staat beschreven op pagina 75: Welke 
hogere uitgaven worden bedoeld? In de financiële analyse op pagina 76 staat namelijk 
dat er ruim 1 miljoen minder is uitgegeven aan Arbeidsparticipatie dan begroot?  En 
als de ambitie niet is gehaald, waarom is er dan minder uitgegeven? En als de ambitie 
niet gehaald is, hoe verhoudt dit zich tot de mededeling op pagina 77 dat er juist meer 
personen zijn uitgestroomd naar werk dan streefgetal. 

In de jaarrekening is per abuis een verouderde tekst blijven staan. Het gaat om de 
passage op pagina 75. Zoals verwoord op pagina 77 is de ambitie ten aanzien van 
uitstroom wel behaald. 

155 13 VVD 197 P 197: is bij 5.1 de dotatie van 680.000 in lijn met voorgaande jaren of eenmalig een 
uitschieter?

Zie beantwoording vraag 71.
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